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България и РС Македо-
ния няма да  празнуват
заедно 24 май, обяви ми-
нистър-председателят на
западната ни съседка Ди-
митър Ковачевски.

Северна Македония
отхвърли и предложение-
то за съвместно правител-
ствено заседание с Бълга-
рия на 22 май.

“Няма условие за
това”, обясни македонски-
ят премиер Димитър Ко-

вачевски,  цитиран от
БГНЕС.

“В момента министер-
ствата на външните рабо-
ти разменят идеи, но няма
съгласувано общо реше-
ние,  което да  послужи
като основа за двустра-
нен договор”,  допълни
той.

Според него решение
за двустранен договор
може да има, ако то е ос-
новано на европейските

ценности, на принципите
за запазване на достойн-
ството на двете държави,
взаимното уважение меж-
ду политиците, институ-
циите и гражданите.

“Няма документ, кой-
то да покаже напредък по
преговорите заради не-
спазване на договора за
добросъседство”, подчер-
та Лена Бориславова.

По думите й правител-
ството и премиерът Ки-
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Да се търсят нови инвеститори, които напускат Азия заради
кризата и България е интересна за тях. Тази задача възложи на
търговските ни аташета вицепремиерът Корнелия Нинова.
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Íÿìà äà ïðàçíóâàìå
çàåäíî 24 ìàé
Няма документ, който да покаже напредък по преговорите
заради неспазване на договора за добросъседство, заяви
началникът на кабинета Лена Бориславова
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одната статистика умее да
развеселява обществото и не-
веднъж го е правила. Послович-
на в това отношение е поговор-
ката за “свинското със зеле”,
отнасяща се до размера на сред-
ната работна заплата в страната.
Но тия дни, освен за нея, успя да
ни изненада и с цените.

От много време насам някои
храни на едро поевтинявали,
твърди НСИ. Сред тях били
оранжерийните домати и краста-
вици, маслото, брашното, оризът,
яйцата... (Стр. 5)

Става дума все пак за “лек
спад”, който сигурно се измерва
в микрони, защото на дребно, в
пазарната мрежа, галопът на це-
ните не е спирал и продължава
нагоре с бесни темпове.

Всички тези стоки за броени
месеци достигнаха такива цено-
ви висоти, че сега и да започнат
да падат, едва ли ще бъде забеля-
зано от хората. Да не говорим за
прословутото олио. В цяла Ев-
ропа то не надхвърля 1,80-1,90
евро в магазините, само тук си-
гурно го внасяме от друга пла-
нета.

А току-виж статистиката взе-
ме, че изпревари правителство-
то, докато коалиционните парт-
ньори се натуткат с мерките за
компенсация на инфлацията. И
вместо да дочакаме таван на це-
ните, таванът сам паднал.

Ïàðàëåëíè
ðåàëíîñòè

Р

Валентин ГЕОРГИЕВ

Играчите на “Левски” се радват с феновете след гола на Илиян Стефанов (57), с който “сините”
заслужиха Купата на България. На финала тимът на Станимир Стоилов надигра и победи ЦСКА с 1:0

СНИМКА БТА

рил Петков искат да ви-
дят доказателство, че за-
падната ни съседка има
сериозно отношение към
езика на омразата и дис-
криминацията на българ-
ското етническо населе-
ние. Бориславова подчер-
та ,  че  кабинетът води
единна политика спрямо
РС Македония и никой
няма да прави самосинди-
кални крачки.
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СЕВЕРНА МАКЕДОНИЯ:
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Íÿìà äà ïðàçíóâàìå 24 ìàé
çàåäíî ñ ÐÑ Ìàêåäîíèÿ
Кабинетът води единна политика и никой няма да прави
самосиндикални крачки, увери Лена Бориславова

РС Македония отхвърли предложе-
нието за съвместно правителствено
заседание с България на 22 май и че-
стването заедно на 24 май. Няма усло-
вие за това, обясни премиерът на РСМ
Димитър Ковачевски. Той уточни, че
министерствата на външните работи
разменят идеи, но няма съгласувано
общо решение, което да послужи като
основа за двустранен договор.

Според Ковачевски “решение с
България може да има само, ако то е
основано на европейските ценности,
на принципите за запазване на до-
стойнството на двете държави, взаим-
ното уважение между политиците,
институциите и гражданите”. Кова-
чевски уточни, че на 24 май ще води

македонска делегация в Рим, с маке-
донски министри и ректора на Уни-
верситета “Св. св. Кирил и Методий”
в Скопие.

Конференцията в Скопие с учас-
тието на българска делегация, водена
от премиера Кирил Петков, се отлага,
тъй като липсва документ, който да
покаже напредък по преговорите за-
ради неспазване на договора за доб-
росъседство, подчерта шефът на ка-
бинета на Кирил Петков Лена Бори-
славова. Тя отрече да има силен
външен натиск върху България по ка-
зуса с РС Македония. По думите на
Бориславова правителството и преми-
ерът биха искали да видят доказател-
ство, че западната ни съседка има се-

риозно отношение към езика на омра-
зата и дискриминацията на българско-
то етническо население.

С президента Радев имаме различ-
ни визии по наболели обществени
въпроси, призна Бориславова. Според
нея така работи демократичното об-
щество. Ако имаме единомислие по
всички въпроси - кабинет, опозиция,
общество, ще заприличаме на Северна
Корея - без свобода на словото, без
демокрация, коментира Бориславова.
Тя е категорична, че кабинетът води
единна политика спрямо РС Македо-
ния и отдаде изказванията на външния
министър Теодора Генчовска за разли-
чия между МВнР и външнополитичес-
кия екип на премиера на “грешка на

езика”. Никой няма да прави самосин-
дикални крачки и няма как това да е
причината да бъде свалено правител-
ството и кабинетът да не продължи
напред, увери Бориславова.

Това, че няма да празнуваме заед-
но със Скопие 24 май, е знак, че все
повече се затвърждават, включително
и на най-високо ниво, антибългарски-
те позиции и няма никакво желание
за диалог, коментира вицепрезидентът
Илияна Йотова. Според нея повече от
оскъдни са резултатите от работата
на Съвместната българо-македонска
историческа комисия. “България тряб-
ва да стои твърдо и категорично на
своите позиции. Докато нямаме до-
статъчно гаранции, разписани в кон-
кретен документ, който да бъде зна-
чещ на европейско ниво и взет пред-
вид по пътя за преговорите, България
не може да каже своето “да”, катего-
рична е Йотова.

Украинците активно напус-
кат страната ни. Излизащите от
България са повече от влизащи-
те, заяви Мариана Тошева, пред-
седател на Държавната агенция
за бежанците. Няма обаче инфор-
мация дали бежанците избират
други държави от ЕС или се
връщат в родината си. В събота
2441 души са пристигнали у нас,
а са напуснали 2792. Този про-
цес се наблюдава от седмица.
Над 103 000 души са със статут
за временна закрила. Около 90
деца са в детски градини в стра-
ната, над 500 украинчета са в
български училища. Центрове-
те, в които майките ще могат да
оставят децата си през деня, ще
бъдат ясни от началото на нова-
та седмица.  До 31 май хотелите
трябва да бъдат освободени и
украинските бежанци да бъдат
транспортирани до други места
за настаняване. В момента в хо-
тели са настанени над 63 000
жители на Украйна. Над 33 000
са потвърдените места за наста-
няване в общински ведомствени
бази. Част от украинците са за-
явили, че желаят да напуснат
страната, друга част излизат на
свободен наем или отиват при
близки и познати. Около 15 лева
на ден ще бъде подпомагането
за общинските бази. Програма-
та за настаняване на бежанци в
хотели с държавна помощ пред-
варително е била уговорена да
приключи до 31 май. “Мярката
е обезпечена с финансов ресурс
и беше обявена като временна.
От 1 юни влизаме във фазата на
интеграцията - тези хора са
имали време да се ориентират,
да заявят дали биха работили и
какво. Ако хотелиер прецени, че
на собствени разноски може да
приюти украински граждани,
решението е индивидуално”, ко-
ментира още Тошева.

Пореден столичен квартал
е поставил на дневен ред
въвеждането на платено пар-
киране на територията си.
Този път става въпрос за жк
“Мусагеница”, който може да
попадне в зелената зона.

В Националния център по
заразни и паразитни болести
се изследват две нови съмни-
телни проби за неуточнения
остър хепатит при децата.
Това каза главният държавен
здравен инспектор доц. Ангел
Кунчев. Според него вече има
случаи на такъв хепатит в

Óêðàèíñêè
áåæàíöè
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È êâ. „Ìóñàãåíèöà” âúðâè êúì çåëåíà çîíà

Èçñëåäâàò äâå íîâè ñúìíèòåëíè ïðîáè
çà íåóòî÷íåíèÿ îñòúð õåïàòèò

Община “Тунджа” ще удължи срока на проект “Патронажна грижа+” с още шест месеца. Над 130 лица
с увреждания и възрастни, които не могат да се обслужват сами, или поставени под карантина заради
КОВИД-19 ще продължат да получават здравни и социални услуги в домовете си до края на годината

Деси ВЕЛЕВА

Кметът на район “Студент-
ски” Петко Горанов е обявил
обществено обсъждане на 31
май. Граждани и организации
могат след представянето на
проекта да подават писмени
становища, мнения и предло-
жения. Провеждането на за-
ключителната дискусия е
предвидено за 14 юни.

ДУМА припомня, че пре-

ди месец започна проучване-
то на настроенията на жите-
лите на район “Триадица” за
въвеждане на платено парки-
ране в района на кв. “Стрел-
бище” между бул. “България”,
бул. “П. Ю. Тодоров” и бул.
“Гоце Делчев”. Проектът все
още не е преминал през по-
следната фаза, на която хора-
та трябва окончателно да из-

разят позицията си. Засега
вървят подписки “за” и “сре-
щу” зелената зона.

В началото на годината
жителите на “Слатина”
отхвърлиха идеите за пла-
тена зона, но там кметът по-
иска мнението им с елек-
тронна анкета и не се стиг-
на до процедура по общест-
вено обсъждане.

България. По думите на Кун-
чев в страната е имало някол-
ко случая, които са близо до
дефиницията, част от тях са
отпаднали - на дете с хепатит
В, друго със сепсис и трето с
наследствено заболяване. Ос-
танали са два съмнителни - за
Софийско и за Пловдив.

В момента здравните влас-
ти събират информация от
личните лекари за всички
съмнителни случаи.

“Това е хепатит, който не
знаем от какво е предизвикан”,
каза Кунчев.

Той посочи, че не при всич-
ки деца се изкарва тежко. В ЕС

са установени близо 300 слу-
чая, 253 са по официални дан-
ни. Според Кунчев, ако се
търси активно, вероятно ще са
повече. Той припомни, че към
момента са много малко случа-
ите, в които се стига до тежко
протичане и необходимост от
чернодробна трансплантация.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

È óïðàâëÿâàùèòå, è îïîçèöèÿòà
íå èñêàò ïðåäñðî÷íè èçáîðè.
Òå íÿìà äà äîâåäàò äî íèùî
ïî-äîáðî. Èçáèðàòåëíàòà
àêòèâíîñò ùå å îùå ïî-íèñêà,
ôðàãìåíòàöèÿòà - ïî-ãîëÿìà

Ива Митева за политическата ситуация

Социалното министерство
предлага вариант всички пен-
сии да се повишат от 1 юли с
21% и това по всяка вероят-
ност ще се случи. Това обяви
депутатът от “БСП за Блъга-
рия” и зам.-председател на
икономическата комисия в
НС Петър Кънев по БНР.

Кънев уточни, че тази сед-
мица на лидерска среща на
коалиционните партньори ще
се обсъди преизчисляването
на парите за старост. Той
съобщи, че на експертен
съвет по икономика и финан-
си управляващите са обсъди-
ли антиинфлационен пакет,
като на него са били възпри-
ети повечето предложения на
БСП. На срещата е взето ре-
шение да се премахне акцизът

на пропан-бутана и метана,
както и да се намали ДДС на
някои горива от 20% на 9%.

“За първите 50 л гориво
ще се намалява цената с 50
стотинки. Разработват се ня-
колко варианта - дали да бъде
на всяко зареждане, дали да
бъде на лична карта на член
на семейството, или само на
номера на колата”, поясни
Кънев.  Взето е решение да
се преразгледа облагането на
печалбите на фирмите от
сферата на енергетиката. Уп-
равляващите са решили да се
увеличи акцизът на цигарите,
както е по европейските изи-
сквания. Ще се вдигне и
прагът на регистрация по
ДДС, което ще стане от 1
януари следващата година.

Кънев подчерта, че не е
възприето предложението за
намаляване на ДДС на хра-
ните от потребителската
кошница, но се обмисля на-
маляване на налога на стоки
с фиксирани цени като лекар-
ства и ток. На експертния
съвет е коментирано за всяко
дете да има допълнителни 50
лв. помощ. Все още се
обсъжда как да бъдат дадени
- дали чрез ваучери чрез учи-
лищата и детските градини, за
да има стимул децата да ги
посещават, или да ги получа-
ват работещи родители. Ре-
шението ще бъде взето в близ-
ките седмици.

Антикризисните мерки са
за 2 млрд. лв. и те ще влязат
под някаква форма в джобо-

вете на хората. Средствата
ще дойдат от допълнителните
приходи от свръхпечалбите
от електроенергията и от уве-
личените бюджетни приходи.

“Трябва преговорите с
“Газпром” да продължат, ко-
гато свърши войната. Ще
търсим и други решения на
проблема със суровините”,
категоричен е Кънев. “С  при-
родния газ ще се оправим. По-
голям проблем за българска-
та икономика е петролът”,
добави той. Според него по-
зицията на правителството да
се търси дерогация, за да
продължат доставките на ру-
ски петрол, е правилна.

“БСП ще направи всичко
възможно да се увеличи ми-
нималната работна заплата

или поне да има необлагаем
минимум, за да бъде подпо-
могнато всяко семейство”, за-
яви по-рано по Нова телеви-
зия членът на ИБ на БСП и
председател на парламентар-
ната комисия по транспорт и
съобщения Борислав Гуца-
нов.

“Най-важно за социалис-
тите е България да има силна
икономика, която да тръгне
по възможно най-бързия на-
чин във възходяща посока”,
категоричен е той.

По думите на Гуцанов
ключът за всичко е икономи-
ката, защото от нея идват
средствата за по-високи запла-
ти и пенсии, както и сигур-
ността за всяко едно българ-
ско семейство.

Ïåíñèèòå îò 1 þëè ìîæå
äà ñå âäèãíàò ñ 21%
Готов е антиинфлационният пакет, махаме акциза на пропан-бутана, намаляваме
ДДС на някои горива, заяви зам.-председателят на икономическата комисия

ПЕТЪР КЪНЕВ:

Братската могила в София осъмна в събота вечерта
изрисувана с цветовете на украинското знаме. Памет-
никът е издигнат в памет на 17 души, загинали в борбата
против фашизма. Сред тях са Антон Иванов, Йорданка
Николова-Чанкова, Владо Тричков, Цвятко Радойнов,
Емил Марков, Адалберт Антонов, Лиляна Димитрова,
Свилен Русев и други. Върху основната плоча на нама-
зания с боя монумент се вижда и малка свастика.

От посолството на Русия окачествиха действието като
“оскверняване”. “Преди няколко дни след тържествените
мероприятия в България, включително в София, посвете-

Îñêâåðíèõà è Áðàòñêàòà ìîãèëà â Ñîôèÿ
ни на Деня на Победата, беше осквернен паметник на
български антифашисти в Борисовата градина”, възмуща-
ват се дипломатите в социалната мрежа. “Украинските
вандали, които са направили това, са искали да кажат, че
за тях жертвите сред участниците в българското антифа-
шистко движение нямат никаква ценост. Особено цинич-
но изглежда хитлеристката свастика на централната плоча
на Братската могила. За съжаление, отбелязваме, че на-
цизмът все още не е изкоренен в Европа даже с оглед на
това каква цена е платена за победата над него”, пишат от
посолството на Русия.

СНИМКА БТА

Вицепрезидентът Илияна Йотова и зам.-председателят на НС Кристиан Вигенин
взеха участие в тържествата в Дряново по случай 146-тата годишнина от
Априлското въстание. Дряновският манастир е арена на една от най-епичните
битки за свободата на България, написа Вигенин в социалната мрежа

Министърът на труда и социалната политика Георги Гьоков
подписа заповед за разпростиране на Браншовия колективен
трудов договор за работещите в пивоварния бранш сред всички
предприятия в отрасъла. Той ще важи до 25 март 2024 г. Ос-
новната цел е разширяването на покритието на колективното
договаряне, а с това и осигуряване на по-благоприятни условия
на труд за повече работници и служители, както и гарантиране
на по-справедлива конкурентна среда между работодателите.

В колективния договор има по-добри условия за работещи-
те в пивоварния бранш. Клаузите му гарантират възможности
за устойчива трудова заетост и кариерно развитие, обучение и
професионална квалификация. Договорът урежда и начина на
взаимодействие между страните за подобряване на производи-
телността на труда. В него са договорени по-голям платен го-
дишен отпуск и по-високо заплащане на извънредния труд, както
по-здравословни и безопасни условия на труд.

Минималната заплата за работещите в големите предприятия
в бранша с постоянен трудов договор ще е 890 лв. За работещи-
те в малки, средни и микропредприятия най-ниското възнаграж-
дение ще е равно на минималното за страната - 710 лв.

Ïîâå÷å ñîöèàëíè
ïðèäîáèâêè çà ïèâîâàðèòå
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Комисията за енер-
гийно и водно регулира-
не утвърди със задна дата
цена на природния газ за
май, която ще е 162,17
лв./МВтч без данъци и
такси. Това ще е ръст от
около 14% спрямо април-
ската тарифа и над два
пъти повече от внесено-
то още в началото на ап-
рил заявление на “Булгар-
газ” за увеличение с 6
процента, преди спиране-
то на руските доставки.

В края на април “Газ-
пром” спря едностранно
доставките за България
след отказа й да плаща за
суровината в рубли. Ар-
гументът на “Булгаргаз”

Ãàçúò ïî-ñêúï ñ 14 %
ïðåç ìåñåö ìàé
Правителството договаряло синьо гориво
с 4 пъти по-ниски цени

да откаже превалутиране
на плащаните долари в
рубли е, че не е ясен
курсът на конвертиране-
то и как това ще се отра-
зи върху крайната цена
на руския газ. Това нало-
жи заместване на руски-
те количества с алтерна-
тивни доставки от
Гърция, което води до
оскъпяването.

През април цената на
газа беше 142,59 лв./
МВтч (без цени за
достъп, пренос, акциз и
ДДС), а заявлението на
“Булгаргаз” за май, но с
данните към 7 април бе
за 150,11 лв./МВтч. От-
тогава обаче и цените на

европейските газови бор-
си се увеличиха.

От Комисията за
енергийно и водно регу-
лиране (КЕВР) посочват,
че заради приключилия
отоплителен сезон изме-
нението на цената ще има
минимално отражение
върху сметките на бито-
вите потребители.

Енергийният регула-
тор също така заявява, че
за юни прогнозата е це-
ната да е около 140 лв./
МВтч, което е под досе-
гашните нива.

За юни се очаква да
пристигне американски
втечнен газ, който бе до-
говорен преди дни по

време на посещение на
премиера Кирил Петков
в САЩ.

“За първи път Бълга-
рия ще бъде 100% енер-
гийно независима по от-
ношение на доставките на
природен газ от Русия.
Дори и в тази извънредна
ситуация “Булгаргаз”
осигурява необходимите
количества за всички по-
требители и няма да има
ограничаване на консума-
цията”, твърди  председа-
телят на КЕВР Станислав
Тодоров.

България се нуждае от
от 12 до 20 танкера газ
на година.

“Освен договорените
два танкера с американ-
ски втечнен газ на по-нис-
ки цени от тези на “Газ-
пром”, са в ход прегово-

ри за средносрочна и
дългосрочна доставка на
газ, които вероятно ще са
на цени 3-4 пъти по-нис-
ки от последно договоре-
ните с “Газпром”, заяви
началникът на политиче-
ския кабинет на ми-
нистър-председателя Ки-
рил Петков Лена Бори-
славова пред БНТ.
“Допълнително се обслед-
ват варианти за доставка
на газ от Туркменистан и
Египет”, допълни тя.

Бориславова смята, че
премиерът Кирил Петков
е договорил получаване-
то на пълните количества
азерски газ дори в случай,
че връзката с Гърция не
бъде изградена в срок.

Това, според нея, опро-
вергава твърденията на
предишните управляващи
и на предишното ръко-
водство на “Булгаргаз”,
че е невъзможно да полу-
чим пълните количества
без интерконектора.

“Азерският газ по този
договор, от който много
услужливо предишното
правителство се е отказа-
ло, е на стойност 25-26
евро. Докато в момента
цената в Европа е около
90 евро. Така че може да
видите за каква разлика
става въпрос чрез подпис-
ването на анексите, чрез
които са се отказвали от
доставки на азерски газ”,
коментира Бориславова.

България е започнала пре-
говори с Турция за осигуря-
ване на трасе за доставка на
природен газ като алтерна-
тивен маршрут. Това съоб-
щи за БНТ изпълнителният
директор на “Булгартранс-
газ” Владимир Малинов.

Той посрещна вчера в
Чирен депутати от енергий-
ната комисия към парламен-
та. Въпреки намерението за
изнесено заседание на коми-
сията в Чирен, до такова не
се стигна, тъй като много
народни представители не

Съществува  реална опас-
ност довършването на АМ
“Струма” да бъде отложено
за след 2030 г. Това заяви ви-
цепремиерът и министър на
регионалното развитие Гроз-
дан Караджов по Нова теле-
визия.

“Това ще се случи, ако
държавата не довърши стро-
ителството през Кресненско-
то дефиле до октомври, кога-
то изтича срокът на Оценка-
та за въздействие на околна-
та среда (ОВОС) именно за
този участък”, добави той.

Ïðåãîâàðÿìå ñ Òóðöèÿ çà îñèãóðÿâàíå
íà àëòåðíàòèâíè òðàñåòà

откликнаха на поканата.
Към настоящият момент

- в хранилището има над 113
млн. куб. м природен газ, ко-
ето представлява около 21%
от техническия капацитет за
съхранение.

“За този период от годи-
ната това е един нормален
обем. В сравнение с минала-
та година - това е с около
6% повече газ в хранилище-
то. В момента сме в период
на нагнетяване и на дневна
база се нагнетяват около 1
милион куб. м. природен

газ”, каза Владимир Мали-
нов.

При нужда хранилището
може да заработи и през ля-
тото, но в момента количе-
ствата са достатъчни за 30
дни и могат да осигурят око-
ло 40% от лятното потреб-
ление на природен газ.

“Вчера е направена по-
редната проба на трасето
между България и Гърция и
е установено, че всичко
върви по план, така че тръба-
та да бъде завършена в
срок”, каза още Малинов.

“Очаквам инфлацията у нас
да се успокои, защото тя вече
е калкулирана във всички сто-
ки и услуги”, заяви пред БНР
вицепремиерът и финансов
министър Асен Василев. По
неговите думи днес правител-
ството ще обяви пакета от ан-
тиинфлационни мерки. Спо-
ред вицепремиера държавата
ще продължи да компенсира
бизнеса за скъпия ток, докато
се намери вариант за проме-
ни, които да се договорят с
работодателите, с Министер-
ството на енергетиката и с
енергийната комисия в парла-
мента.

“Цените на енергоносите-
лите в света се качиха драма-
тично и няма да паднат скоро.
Електроенергията е българска
и премията към държавните
дружества може да се върне
под формата на компенсации.
Правителството може да обе-
ре шока, да помогне на бизне-
са да направи прехода, но няма
как, при условие че цената на
петрола се е вдигнала двойно,
да кажем на бизнеса, че ще
остане на старите цени на
бензина и на дизела, защото
това са ресурси, които не са
български”.

Вицепремиерът поясни, че
акцизът върху електроенерги-
ята на голяма част от типове-
те производства плюс елект-
роенергията за обществения
транспорт, отпада.

“Отпада и акцизът върху
метана. Ще се възползваме от
пълната възможност за зану-
ляване на акцизите на всичко,
което европейската директи-
ва позволява. Такава възмож-
ност е имало и преди, но стра-
ната не се е възползвала досе-
га”, коментира финансовият
министър.

Âàñèëåâ î÷àêâà óñïîêîÿâàíå
íà èíôëàöèÿòà

СНИМКА БТА

Асен Василев

“Във всички сектори има
ръст на икономиката за първо-
то тримесечие. Само в един-
два сектора има спад с около
1%”, допълни той.

“Да се говори, че държава-
та не си изпълнява ролята, не
е вярно. Това, което превоз-
вачите искат, е допълнително
финансиране и компенсиране,
извън което държавата трябва
да предостави като субсидия.
Дали сме от парите на граж-
даните повече за субсидиране
на транспорта, но всяко
допълнително искане е да се
преразпределят средствата на
гражданите в посока на малка
група превозвачи”, обясни
Асен Василев.

Според него обхватът на
тол системата се разширява,
защото са премахнати винет-
ките за превозвачите.

“Не е нормално български-
те граждани с колите да пла-
щат 2/3 от средствата за пъти-
щата в страната. Този, който
повече ползва пътищата е
справедливо да плаща повече.
Ако превозвачите са съгласни
да върнем винетките, да го
предложат. Тогава ще видим
дали сметката няма да излезе
във вреда на превозвачите, и
то на малките превозвачи”,
коментира финансовият ми-
нистър.

Èìà ðèñê çà ìàãèñòðàëà „Ñòðóìà”

Магистралата е в толкова
критичен момент от своето
развитие и то в частта на
Кресненското дефиле, че и
ако аз и екоминистърът не се
хванем за ръка, не отидем за-
едно в Брюксел и не кажем,
че ще правим Кресненското
дефиле по сегашния вариант,
няма време за кога”, комен-
тира Караджов и добави, че
ще се добави второ платно по
склоновете на Пирин, извън
трасето в дефилето.

Според него няма време да
се мотаем. А всякакви нови

процедури и хватки с еколо-
гична насоченост са само от-
лагане с цел законоиздадени-
ят ОВОС да изтече.

Ако това се случи, про-
ектът приключва и трябва да
се започне отначало. Той
просто няма да се сбъдне.

“Ножът е опрял до кокала.
Или се хващаме и отиваме в
Брюксел, или този участък в
Кресненското дефиле ще си
остане участъкът на смъртта
и ще бъде още един показател
как не се справяме с пътища-
та си”, обясни той.



ИКОНОМИКА
ПОНЕДЕЛНИК
16 МАЙ 5
2022

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g
w

w
w

.d
u

m
a

.b
g

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g
w

w
w

.d
u

m
a

.b
g

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g

Íèíîâà ïîèñêà îò òúðãîâñêèòå
àòàøåòà íîâè èíâåñòèòîðè
Вицепремиерът разпореди да се правят анализи за мерките, които вземат другите държави

Вицепремиерът и министър на ико-
номиката и индустрията Корнелия Ни-
нова проведе онлайн среща с 62 търгов-
ски аташета на България по света. Пора-
ди усложнената международна обстанов-
ка тя разпореди търговските представи-
тели да изготвят всеки месец анализ на
ситуацията в държавата, в която рабо-

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ИКОНОМИКАТА

тят. Той ще трябва да включва информа-
ция за икономическата и социалната сре-
да, антикризисните мерки и решения на
правителствата, които касаят геополити-
чески въпроси за ЕС и България.

“Поради кризите веригите на достав-
ки се скъсяват. Фирми изтеглят произ-
водствата си от Азия и България е инте-

ресна дестинация за тях. Изпращаме ви
новия регистър на индустриалните зони,
който изготвихме. Една от вашите задачи
е да го представите на потенциални ин-
веститори и да работите за привличане-
то им в България”, заяви Нинова.

По време на разговора министърът
запозна представителите ни в Службите

по търговско-икономическите въпроси с
последните решения на правителството,
свързани със спрените доставки на газ от
Русия. “На този етап сме заявили да бъдем
изключени от списъка за ембарго върху
вноса на петрол от Русия. Ако това не
бъде одобрено от ЕК, ще наложим вето.
Не сме готови на 100% с алтернативните
доставки, но работим по тях. Икономиче-
ската обстановка е доста динамична и
трябва да се вземат бързи решения”, кате-
горична бе министър Нинова.

Тя съобщи, че предстои да бъдат
предприети мерки в актуализацията на
бюджета за освобождаване на газа от
акциз. “По този начин ще се опитаме да
свалим цената, ще обложим с нов данък
свръхпечалбите на енергийните друже-
ства, а средствата ще се използват за
компенсации на икономиката и индуст-
рията”, каза икономическият министър.
Тя подчерта, че правителството работи
и по политиката на доходите - особено
на младите семейства и възрастните, но
най-важното в момента е да се осигури
газ и петрол.

Министър Нинова заяви, че очаква от
представителите на търговските служби
постоянно информация от цял свят. “Раз-
читаме на Вашето активно съдействие за
по-нататъшно разширяване на двустран-
ното търговско сътрудничество. Най-
важно е сега да стабилизираме икономи-
ката и индустрията и външноикономиче-
ското сътрудничество е важна част от
този процес”, завърши Нинова.

Средната заплата за страната през
март нарасна до 1668 лв., обявиха от
НСИ. За година увеличението е с 11,2%.
Инфлацията обаче е изяла повишението
на заплатите и реално сме станали по-
бедни. Годишната инфлация към края на
март е 12,4%, показват данните на НСИ.

През последните години традицион-
но средното възнаграждение в обществе-
ния сектор беше по-голямо, отколкото в

Индексът на тържищ-
ните цени (ИТЦ), който
отразява цените на храни-
телните стоки на едро в
България, тази седмица се
понижи с 1,14 процента
до 2197 пункта. Седмич-
ният индекс спада за пръв
път от октомври минала-
та година, когато беше на
нива от около 1630 пунк-
та, сочат данните на

Цените на производителите в селското стопанство
през първото тримесечие на 2022 г. са с над 25% по-
високи спрямо същия период на миналата година, обя-
виха от НСИ. Продукцията в растениевъдството е
поскъпнала с 31,2%, а ръстът на цените в живот-
новъдството е с 13,2%. В растениевъдството най-голя-
мо увеличение е отчетено в цените на: пшеницата - с
31%, маслодайния слънчоглед - с 30,8%, царевицата за
силаж - с 15,6%, краставиците - с 37,8%, картофите - с
20,9%, и ябълките - с 33,8%. В рамките на година це-
ните на живите животни са нараснали със 7,9%.
Поскъпнали са: едрият рогат добитък - с 13,8%, свинете
- с 1,2%, овцете - с 24,5%, козите - с 4,4%, и птиците
- с 8,6%. При продуктите от животновъдството увели-
чението на цените е средно със 17,6%, което е в резул-
тат на по-високите цени на кравето мляко - с 18%,
биволското мляко - с 16,8%, овчето мляко - с 24,6%,
козето мляко - с 4,3%, и яйцата - с 26,4%.

Основната причина за всичко това е повишаване-
то на разходите на фермерите. За година са поскъпна-
ли: посевният и посадъчният материал - с 14,2%, токът
и горивата - с 32,2%, торовете - със 152,9%, и фура-
жите - с 18,2%.

Всеки понеделник суровините за
производство на хлебни продукти
са с нови цени. Това са наблюдени-
ята на хлебопроизводителите за
последните няколко месеца. “От 7-
8 месеца всичко върви нагоре.
Никой не може да каже с колко ще
се увеличи хлябът, може да стигне
и 5 лева, зависи каква ще е пазарна-

Õðàíè íà åäðî çà ïðúâ ïúò îò
ìíîãî âðåìå ëåêî ïîåâòèíÿâàò

Държавната комисия по
стоковите борси и тържи-
щата (ДКСБТ). От начало-
то на годината индексът е
прибавил близо 19,5 про-
цента към стойността си.
Преди година нивото бе с
33% по-ниско.

През седмицата поев-
тиняват оранжерийните
домати със 7 на сто - до
4,15 лв. за кг, оранжерий-

ните краставици - с 18%,
до 2,92 лв. за кг. Картофи-
те поскъпват със 7,6% -
до 0,96 лв. за кг. Ягодите
се продават по 4,64 лв. за
кг на едро. Кравето сире-
не поскъпва с 3,3 на сто
до 9,50 лв. за кг, кашка-
валът тип “Витоша” при-
бавя 3,4 на сто и се про-
дава по 15,09 лв. за кг.
Олиото продължава за

поскъпва, като за седмица
добавя 1,8 на сто и се
търгува средно по 5,14 лв.
за литър.

Сред поскъпващите са
още пилешкото месо, ко-
ето добавя 2,2% и се
търгува средно по 5,70
лв. за кг. Захарта прибавя
2,9% - до 2,10 лв. за кг.
Маслото от 125 г леко
поевтинява - с 3,3%, до
2,62 лв. Брашно тип
“500” поевтинява с 4,1%
и се търгува по 1,39 лв. за
кг, оризът - с 1,9%, до
2,63 лв. за кг, а яйцата - с
1 ст., до 0,27 лв. за брой.

Ôåðìåðèòå âäèãíàõà
öåíèòå ñ íàä
31 íà ñòî çà ãîäèíà

Õëÿáúò ìîæå äà ñòèãíå 5 ëåâà
та цена на пшеницата. Справяме се
трудно. Субсидиите във връзка с
тока не са помощ, защото ти взимат
много, а ти връщат малко”, заяви
пред БНТ Димитър Бакалов, собст-
веник на закусвалня в Благоевград.
По думите му има увеличение на
яйцата, брашното, сиренето. “Аз
мисля, че няма спекула”, допълни

Димитър Бакалов.
Почти с 50 процента са

поскъпнали цените на закуските и
хляба за последните 9 месеца. Очак-
ва се през есента пшеницата да
струва двойно повече. Производи-
телите продължават да настояват за
отпадане на ДДС върху хляба и
хлебните продукти.

Ñðåäíàòà çàïëàòà çà ñòðàíàòà ãîíè 1670 ëåâà
частния. През 2022 г. обаче тази тенден-
ция се променя. Причината е, че през
2022 г. в обществения сектор бяха уве-
личени само заплатите на учителите. В
резултат средното възнаграждение в об-
ществения сектор за година се увеличава
само с 2,7% до 1618 лв. В същото време
заплатите в частния сектор нарастват с
14,2% средно до 1684 лв.

Най-много пари взимат в сектора

“Създаване и разпространение на ин-
формация и творчески продукти”, къде-
то влизат и програмистите - средно
4300 лв. на месец. Това е ръст с над
12% за година. На второ място по за-
плати е секторът “Финанси и застрахо-
ване”, където взимат средно по 2850
лв., а възнагражденията за година са на-
раснали с над 21%.

За година най-много са вдигнали за-

платите в секторите “Култура, спорт
и развлечения” и “Хотелиерство и ре-
сторантьорство” - съответно с 24% и
с 22,2%. Причината за това е, че през
миналата година възнагражденията в
тези сектори значително бяха намале-
ни. Сега в сферата на “Култура, спорт
и развлечения” взимат средно по 1400
лв., а в хотелите и ресторантите - по
близо 1000 лв.
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В Ливан се проведоха
парламентарни избори на фона
на най-тежката икономическа
криза в арабската страна от
десетилетия. Минималната
заплата спадна от $440 на под
$30. Ливанците в 58 държави
гласуваха на 6 и 8 май. Общо 718
кандидати в 103 листи участваха
в надпреварата за 128 места
в парламента

Òóðöèÿ íå èñêà Øâåöèÿ
è Ôèíëàíäèÿ â ÍÀÒÎ

Турция е против приема-
нето на Швеция и Финлан-
дия в НАТО и разкритикува
“неприемливата и възмути-
телна” подкрепа, която евен-
туалните бъдещи членове на
алианса оказват на ПКК,
съобщават световните ме-
дии.

“Проблемът е, че тези две
държави открито подкрепят
и се ангажират с ПКК и
ОЗН (кюрдските Отряди за
защита на населението в
Сирия - б.р.). Това са теро-
ристични организации, кои-
то всеки ден атакуват наши-
те войски”, заяви турският

От Хелзинки официално обявиха кандидатурата си
външен министър Мевлют
Чавушоглу преди среща с
колегите си от НАТО в Бер-
лин.

Още преди няколко дни
президентът Реджеп Ердоган
заяви, че страната му не
може да подкрепи плановете
на двете северни държави за
присъединяване към алиан-
са.

Позицията на Анкара
може да усложни разширя-
ването на пакта, тъй като
членството изисква едино-
душна подкрепа от всички 30
държави членки, каквато е и
южната ни съседка.

Финландският министър
на външните работи Пека
Хаависто призова за търпе-
ние и за подход стъпка по
стъпка в отговор на изненад-
ващата турска съпротива сре-
щу членството.

САЩ, Норвегия, Гърция
и Германия вече обявиха, че
“силно подкрепят” сканди-
навските страни за членство
в НАТО.

Русия, с която Финландия
има обща граница от 1300 км,
предупреди, че ще разполо-
жи ядрени оръжия и хиперз-
вукови ракети в Калининград,
ако Финландия и Швеция

решат да се присъединят към
пакта. Според Владимир Пу-
тин това “ще е грешка”.

“Финландия ще кандидат-
ства за членство в НАТО”,
обяви официално прези-
дентът Саули Нинисто. Пре-
миерът на страната Сана
Марин изрази надежда, че
парламентът бързо ще рати-
фицира решението.

“В страната все още
предстои парламентарен
процес, но съм уверена, че
парламентът ще обсъди и
одобри това историческо
решение непоколебимо и
отговорно”, заяви тя.

Хиляди тунизийци протестираха срещу президента Каис Сайед с искане за връщане
към нормално демократично управление, отхвърляйки замяната на независимата
избирателна комисия с комисия, назначена от самия Сайед

Çåëåíñêè çàáðàíè
ïðîðóñêèòå ïàðòèè

Украинският президент Володимир Зеленски подписа за-
кон за забрана на проруските партии в страната, съобщи укра-
инската агенция УНИАН.

Законът бе приет от Върховната Рада на 3 май. С него се
забранява всяка партия, която в програмните си цели или дей-
ствия оправдава въоръжената агресия срещу страната или
представя войната като граждански конфликт. Партиите не
могат да възхваляват или оправдават извършителите на военна-
та агресия, руската армия и наемници, както и проруските
сепаратисти.

Ако украинска партия бъде забранена по новия закон, ней-
ните активи стават държавна собственост.

Междувременно британското Министерство на отбраната
съобщи, позовавайки се на военното разузнаване, че Русия
вероятно е загубила около една трета от сухопътните си вой-
ски, изпратени в Украйна.

Лидерите на Г-7 заявиха, че няма да признаят “нови грани-
ци” след войната.

Южна Осетия насрочи дата за референдум за присъединя-
ване към Руската федерация. Допитването ще се проведе на 17
юли.

Ìðúñíèòå ïàðè â Áåëãèÿ
äîñòèãàò ðåêîðäíî íèâî

Количеството на мръсните пари, открити в Белгия, се
е увеличило значително, показва доклад на звеното за
обработка на финансова информация (CTIF) за 2021 г.

Сигналите до CTIF са нараснали с 50% в сравнение с
2020 г., която и без това беше рекордна по броя на
сигналите и по отношение на размера на засегнатите
пари. Броят на делата, предадени на съдебните органи,
се е увеличил успоредно с това, както и кумулативната
сума, включена в предполагаемите незаконни сделки,
възлизаща на 2,336 млрд. евро миналата година, или с
42% повече в сравнение с 2020 г.

Британските компании за разплащания, които се
прехвърлят в Белгия след Брекзит, както и предполагае-
мата измама около маските за лице “Аврокс”, се оценя-
ват като значими фактори за скока на мръсните пари, но
те не обясняват цялото увеличение, съобщава агенция
“Белга”.

В доклада се посочва, че големи престъпни мрежи
активизират дейността си в пристанището на Антверпен,
превръщайки го в основна входна точка за кокаин в Ев-
ропа.

СНИМКИ БТА

Българин е арестуван
за трафик на мигранти
в Гърция

Българин е сред арестуваните

от гръцката полиция при провер-

ка на камион, в който са откри-

ти нелегални мигранти. Той е бил

втори шофьор. При проверка на

товарния автомобил е откриват

тайник с 7 бежанци от Сирия,

пътуващи в посока Солун. Нали-

чието на специално оформено

тайно място предполага, че това

не е първият случай за използване

на камиона за трасфер на неле-

гални мигранти, коментират

властите.

Шанхай отваря отново

Китайският финансов и про-

изводствен център в Шанхай по-

степенно започва да отваря от

днес търговски центрове и фри-

зьорски салони след седмици на

строго блокиране заради КОВИД-

19. 25 милиона души бяха затво-

рени за повече от шест седмици.

Подходът за “нулeв КОВИД” е

подкрепян твърдо от президента

Си Цзинпин.

Избраха новия
президент на ОАЕ

Федералният върховен съвет

на Обединените арабски емирст-

ва избра престолонаследника на

емирство Абу Даби шейх Мохамед

бин Зайед Ал Нахаян за президент

на страната след кончината на

досегашния лидер. Новият държа-

вен глава е третият син на шейх

Зайед бин Султан Ал Нахаян, пръв

президент на ОАЕ и един от

бащите основатели.

Полицейски час в Нигерия
след убийство на ученичка

В Сокото, Нигерия, бе обявен

24-часов полицейски час, след

като протестиращи излязоха на

улиците с искане за освобождава-

не на двама заподозрени за убий-

ството на ученичка, съобщи Би Би

Си. Дебора Самуел бе пребита и

изгорена от нейни мюсюлмански

съученици, които я обвиниха, че е

публикувала “богохулни” изявле-

ния за исляма. Някои обсадиха

двореца на Мохамед Саад Абуба-

кар, най-висшата духовна фигура

сред мюсюлманите.
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Г-7 “силно подкрепя бързо-
то започване на преговорите
за присъединяване към ЕС с
Албания и Северна Македо-
ния”. Това е записано в спеде-
ления в Туитър от черногор-
ското правителство документ,
приет от Г-7. В неговия пре-
амбюл външните министри на
Канада, Франция, Германия,
Италия, Япония, Обединено-
то кралство и САЩ и върхов-
ният представител на ЕС по
външната политика подчерта-

Г-7 СИЛНО ПОДКРЕПЯ

Áúðçè ïðåãîâîðè
ñúñ Ñêîïèå è Òèðàíà
„Големите” поздравиха Черна гора, Албания, Косово и Северна
Македония за съгласуването на външната им политика с ЕС

ват, че са се срещнали на 14
май в една “фундаментално
променена стратегическа сре-
да и среда за сигурност”.

В специалната част за За-
падните Балкани се подчерта-
ва: “Ние потвърждаваме нашия
ангажимент към европейската
перспектива на шестте страни
от Западните Балкани, за да
гарантираме сигурността, ста-
билността и просперитета на
региона. Приветстваме, че За-
падните Балкани са обедине-

ни, особено в Общото събра-
ние на ООН, в осъждането на
руската агресивна война сре-
щу Украйна. Поздравяваме
Албания, Косово, Черна гора
и Северна Македония за пълно-
то съгласуване на външните им
политики с ЕС, включително
санкциите и тяхното прилага-
не. Призоваваме Сърбия да на-
прави същото. Приветстваме
съобразяването на Босна и
Херцеговина с ограничителни-
те мерки на ЕС по отношение

на Русия и едностранното
съгласуване на Косово с тези
мерки. Трябва да продължим
да помагаме на Западните Бал-
кани да намалят зависимостта
си от руските въглеводороди и
уязвимостта си към икономи-
ческа принуда”, се казва в до-
кумента.

“Призоваваме страните в
региона да отбележат на-
предък във вътрешните рефор-
ми, по-специално в областта
на върховенството на закона,

Регионалните избори в най-
многолюдната провинция на
Германия - Северен Рейн-Вест-
фалия, които се проведоха вче-
ра, се възприемат като тест за
управляващата в Берлин соци-
алдемократическа партия на
канцлера Олаф Шолц. Те са сво-
еобразна проверки и за опози-
ционния Християндемократиче-
ски съюз на Фридрих Мерц.

В последните допитвания
води консервативният ХДС.
Само 3% по-малко получават
социалдемократите, които годи-
ни наред управляваха в провин-
цията. Най-сериозен ръст в
сравнение с изборите преди пет
години отбелязват очакванието
към Зелените - от 6,4% през
2017 г. на 17 на сто.

В Сената на САЩ се про-
веде ключово гласуване по
Закона за защита на здравето
на жените. Законопроектът е
предложен от демократите и
цели запазване на достъпа до
аборти в цялата страна, при-
помня Си Ен ЕН.

Окончателният резултат бе
49 на 51 гласа, като умерени-
ят демократ Джо Манчин от
Западна Вирджиния се при-

СНИМКА БТА

Близо месец продължават протестите на жени в различни градове в САЩ.
Целта им е да покажат на Върховния съд, че са готови да защитават правото си
на аборт. Засега 26 от 50 щата са забранили прекъсването на бременността

Някои венецуелски държавни компании ще продадат малка част
от акциите си, между 5 и 10%, на местната фондова борса, заяви
президентът Николас Мадуро по националната телевизия. И уточ-
ни, че това е начин да получат финансови ресурси и да продължат
дейността си.

“Нуждаем се от капитали за развиване на обществените компа-
нии”, добави той. И подчерта, че се очакват инвестиции и в двете
телекомуникационни компании, както и в компании от стоманодо-
бивния и петролно-газовия сектор. Енергийният гигант “Петролеос
де Венесуела” няма да бъде сред компаниите, изнесени на борсата.

От миналата година Мадуро предприема стъпки, противореча-
щи на икономическия модел на предшественика му Уго Чавес.

Çàáðàíàòà íà àáîðòèòå
â ÑÀÙ âñå ïî-áëèçî

18-годишен младеж уби 10 души и
рани тежко трима при атака в магазин
в Бъфало, щата Ню Йорк. 11 от жерт-
вите са афроамериканци, а двама са
бели.

От полицията казаха, че въоръжен
бял мъж в бронежилетка и в облекло с
военен стил е открил стрелба по хора

Òåñò çà êàíöëåðà
Îëàô Øîëö

Ìëàäåæ óáè 10 äóøè ïðè ðàñèñòêî íàïàäåíèå â Íþ Éîðê
от супермаркет, намиращ се в район,
населен предимно с афроамериканци.
Случващото се той излъчвал директно
с камера, поставена върху каската на
главата му. Нападателят най-напред
убил 3 души и ранил един извън сгра-
дата. Охранител на магазина, пенсио-
ниран бивш полицай от Бъфало, стре-

лял по него няколко пъти, но куршуми-
те попаднали в бронежилетката. Мла-
дежът го застрелял. Накрая се предал
на полицията.

Нападението е описано като “насил-
ствен, расово мотивиран екстремизъм”.

Стрелецът е идентифициран като
Пейтън Гендрон от Конклин, щата Ню

Йорк.
“Искрено се надявам, че този човек,

изповядващ идеите за превъзходство на
белите и извършил мотивирано от ом-
раза престъпление срещу една невинна
общност, ще прекара остатъка от дните
си зад решетките”, заяви губернаторка-
та на Ню Йорк Кати Хоукъл.

В местния парламент в Дю-
селдорф вероятно ще влязат ли-
бералите, които губят почти по-
ловината от подкрепата в срав-
нение с предишния вот, както и
популистката “Алтернатива за
Германия”.

Провинцията, където се на-
мира индустриалната Рурска
област, е смятана за бастион на
социалдемократите, защитаващи
интересите на хората на наем-
ния труд.

Прогнозните резултати со-
чат, че в ключовата федерална
провинция може да бъде постиг-
ната управляваща коалиция
между християндемократите и
Зелените, но може и лявоцент-
ристко управление на социалде-
мократите и Зелените.

съедини към републиканците,
за да гласува против мярката.
Така републиканците успяха
да блокират предложеното от
демократите законодателство,
което се стреми да гарантира
достъпа на американките до
аборт във всички 50 щата.

Гласуването се проведе в
момент, когато Върховният
съд може би е готов да отме-
ни историческото решение от

1973 г. по делото “Роу срещу
Уейд”.

С наближаването на избо-
рите за Конгрес през ноември
и двете партии са изправени
пред огромен натиск да убе-
дят избирателите, че защита-
ват правата им. Демократите
работят за запазване на достъ-
па до абортите, а републикан-
ците - за намаляването или
прекратяването му.

да разширят вътрешното по-
литическо пространство, да
подобрят средата за граждан-
ското общество и независими-
те медии, да продължат уси-
лията си за предотвратяване
на радикализацията към наси-
лие, да подкрепят помирение-
то и да се борят срещу дезин-
формацията, както и срещу
възхваляването на военни
престъпления и осъдени воен-
нопрестъпници”, се казва в до-
кумента, приет от Г-7

Âåíåöóåëñêè äúðæàâíè
êîìïàíèè ñ àêöèè
íà ôîíäîâàòà áîðñà
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Паралелни реалности
От стр. 1

Какво се случва оба-
че със средната работна
заплата? Оказва се, че за
първото тримесечие на
годината тя... леко нама-
лява спрямо последните
три месеца на 2021-ва,
но в същото време расте
с  9% спрямо година по-
рано. И така през март
достига респектиращите
1668 лева, изчисляват от
НСИ.

Малцина в държава-
та биха повярвали на
тази “класика в жанра”.
Особено в по-малките

населени места. Но все-
ки би се впечатлил от
“драмата” с депутатски-
те заплати, които през
януари-март, оказва се,
са паднали със 758 лева,
според НСИ. Извън ста-
тистическите еквилиб-
ристики, всички си зна-
ем хала. Цената на жи-
вота в големите градове
така се е вдигна, че реал-
но заплата под 2000 лева
бруто те обрича на бед-
ност, особено ако имаш
деца. В някои малки на-
селени места пък, зара-
ди обсебената от двама-
трима местни феодали

икономика, някои стоки
и зеленчуци са двойно
по-скъпи от софийските
пазари.

Много по-интересно
би било обаче НСИ да
изчисли какъв процент
от населението и в кои
региони взема поне
средната работна запла-
та. Това би дало най-ре-
алистичната картина, а
не сухата статистика
със “средни” показате-
ли. Защото нали... сред-
но ние ядем свинско със
зеле, ама едни от нас ядат
само зеле, докато други
набиват само свинското.

С право хората каз-
ват: Не ме интересува
средната, а моята запла-
та. Кметът взема 2500
лв., бай Иван, заварчика
- 600 лв., средно - 1500.
Няма такова нещо.

Който го пише, не
живее в тази страна, а в
паралелна реалност. На
народеца му иде с глас
да заплаче, и то не само
от липса на пари, а и от
унижението, на което е
подложен.

Крайно време е да
спрем майтапите на
гърба на бедните бълга-
ри.

А пари за храна?

Всяка седмица от
почти три месеца насам
излизат новини как раз-
лични държави отпускат
колосални средства за
оръжия, за да “помог-
нат” войната в Украйна
по-бързо да приключи.
Лидер в това отношение

безспорно са САЩ.
Кога 13 милиарда дола-
ра, кога 40 милиарда...
Все едно раздават хар-
тийки без стойност. Ся-
каш деца са нарязали
листа и салфетки и си
играят.

На същия принцип е
и Великобритания, ма-
кар и с отпускане на по-
скромни финанси.

За съжаление, това не
е игра. И тези хартийки
изпълняват важна роля
във всекидневието ни. За
каквато и сума да става
въпрос - това са парите
на данъкоплатците. На
съвестните граждани,
които в коректността си
към държавата, в която
живеят, плащат, за да са

сигурни, че ще им бъдат
осигурени по-добри ус-
ловия за живот. На тях и
на близките им. А не за
да се продават или пода-
ряват оръжия.

Дори и да допуснем,
че в споменатите стра-
ни, а и редица други
“развити”, населението
се радва на добър стан-
дарт на живот, остават
други 53 страни в све-
та, които наистина се
нуждаят от помощ. От
храна. Става въпрос за
45 милиона човека от
43 държави (до ноември
миналата година), кои-
то заради нехайството
и незаинтересованост-
та на “големите” вече са
с десет повече (по дан-

ни на ООН).
И какво излиза? Пари

за оръжие има. За храна
- няма. Никой не се ин-
тересува, че деца не до-
живяват утрешния ден.
Че климатичните проме-
ни допълнително влоша-
ват положението и зара-
ди сушата вече не са
останали дори насекоми
за залъгване на глада...

А някъде някой орга-
низира благотворителни
вечери или акции, къде-
то се събират нищожни
суми, в сравнение с от-
пуснатите за войната, и
се изпращат като “помо-
щи”. И би могло да е
другояче, ако повече
хора се замислят: “А
пари за храна кога?”

Таня ГЛУХЧЕВА

ДАТАТА

16
1703 - УМИРА ШАРЛ ПЕРО, ФРЕНСКИ ПИ-

САТЕЛ (Р. 1628 Г.). Проучва и пре-
работва в достъпен за децата
вид редица устни народни при-
казки, които публикува в книга
под заглавие “Приказки за моята
майка” или “Истории и приказки
от старото време с морални на-
ставления” (1697). В нея първо-
начално влизат осем приказки,
сред които “Червената шапчи-
ца”, “Котаракът в чизми”, “Палечко”, “Спяща-
та красавица”, “Пепеляшка” и др. В следващите
издания той добавя още две приказки и една
повест. Всичките му приказки завършват с нра-
воучителни стихове.

1831 - РАЖДА СЕ ДЕЙВИД ХЮЗ, ФИЗИК,
СЪЗДАТЕЛ НА МИКРОФОНА (УМИРА 1900 Г.).
Британецът е автор на изобре-
тения в областта на електро-
техниката. През 1855 г. получа-
ва патент за печатащ телегра-
фичен инструмент. Въвежда тер-
мина микрофон. През 1878 г. про-
ектира прототип на микрофон, станал основа
за гласовата телефония.

1888 - ЗА ПРЪВ ПЪТ СА ДЕМОНСТРИРАНИ
ГРАМОФОНЪТ И ГРАМОФОННАТА ПЛОЧА. Това
става във Филаделфия, САЩ. Изо-
бретението е дело на американ-
ския предприемач и изобретател
от немски произход Емил Берли-
нер, който на 8 ноември 1887 г.
получава патент за грамофона, а
на 15 май 1888 г. - за производст-
вото на грамофонни плочи.

1921 - РАЖДА СЕ ЧАВДАР КЮРАНОВ, СО-
ЦИОЛОГ, ПОЛИТИК (УМИРА 2004 Г.). Доктор
на философските науки, профе-
сор. Един от основателите на
Клуба за подкрепа на гласност-
та и преустройството (1988),
зам.-председател на БСП, пред-
седател на Обединението за со-
циална демокрация в социалисти-
ческата партия. Бил е предста-
вител на България в Икономическата комисия на
Европа към ООН в Женева, зам.-председател на
Международния съвет по социални науки към
ЮНЕСКО, депутат в четири НС. Автор на на-
учни публикации по социология на труда.

1960 - АМЕРИКАНЕЦЪТ ТЕОДОР МЕЙМАН
ДЕМОНСТРИРА ПЪРВИЯ ЛАЗЕР. Лазерът е ру-
бинов кристал с оптично на-
помпване. Първият лазер в Бълга-
рия е пуснат четири години по-
късно - през 1964 г. Той също е
рубинов. България има сериозен
принос в развитието на лазер-
ната техника. У нас е пуснат
първият лазер с пари на меден бромид от акад.
Никола Съботинов.

1971 - ПРОВЕЖДА СЕ РЕ-
ФЕРЕНДУМ ЗА ПРИЕМАНЕ
НА КОНСТИТУЦИЯ НА НРБ.
Участват 99,70% от всички
гласоподаватели (6 174 635),
от които 6 135 218 души, или
99,66%, гласуват за новата
конституция, против - 15
477. Действа до 12 юли 1991
г., когато VII ВНС приема Кон-
ституция на Р България.

2014 - УМИРА НИКОЛА ГЮЗЕЛЕВ, ОПЕРЕН
ПЕВЕЦ (Р. 1936 Г.). Като артист в
Народната опера има над 70 оперни
образа. Пял е на големите оперни сце-
ни в Европа, Северна и Южна Амери-
ка, Япония. От началото на 90-те
години е директор на Българската
академия на изкуствата “Борис Хри-
стов” в Рим, където преподава. Носител на ре-
дица престижни награди и отличия.



НА ФОКУС 9
2022

ПОНЕДЕЛНИК
16 МАЙ

Êðàé íà äîïúëíèòåëíèòå òàêñè
è òîðìîçà ïî äîìîâåòå
Да сложим ред и правила в държавата и да защитим хората,
призова вицепремиерът народните представители

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Това е един изстрадан законопроект,
но крайно необходим. Изстрадан, защо-
то в продължение на 4 месеца работим
по него. Проведохме много обсъждания
с потребителски организации и депута-
ти. Всички разбирате колко е необходим
този законопроект - години наред хиляди
български граждани са подлагани на ре-
кет и на изнудване, без да може държа-
вата адекватно да предложи регулация на
взаимоотношенията между кредиторите
и потребителите. За пръв път се урежда
тази материя със законопроект.

За първи път се намери мнозинство,
което има смелостта и куража да се из-
прави срещу 4 млрд. лв. Хората, които
оперират на този пазар, не са за подце-
няване. Неслучайно години наред този
законопроект не може да пробие в нито
един парламент.

За пръв път в него уреждаме статута
на фирмите, които могат да извършват
колекторска дейност. Досега всеки, без
контрол от държавата, можеше да ходи
по села и градове и да изнудва хората.
Сега има ясен регламент кой трябва да го
прави, как може да се регистрира и каква
отговорност носи.

В законопроекта се уреждат правата
на потребителите, които досега са били
беззащитни срещу подобни своеволия.

Уважаеми български граждани, ако
този законопроект стане факт и на вто-
ро четене,

няма да дължите
повече от това, което
сте взели като кредит

освен законната лихва. И никой няма да
има право да слага такси, комисиони, да
ви изнудва за суми, за които не носите
отговорност. Предвиждат се тежки санк-
ции за нарушителите.

Ако ние, екипът на министерството,
Комисията за защита на потребителите,
потребителските организации, колегите

от управляващото мнозинство, не можем
да ви убедим, моля да отделите 15 мину-
ти да прочетете секретния доклад на
ДАНС за колекторските фирми, обърна
се към опозицията вицепремиерът. В този
доклад проблемът с колекторските фир-
ми е описан като заплаха за национална-
та сигурност. Можете да видите за какъв
сив сектор става дума, какви черни пари
в размер на 4 млрд. лв. се въртят в Бълга-
рия на гърба на българския народ. И ще
видите кой го прави, поименно.

Обобщих целите на закона за колек-
торските фирми: ред, правила и отговор-
ност за тези, които събират потребител-
ски кредити; защита на правата на потре-
бителите; санкции за онези, които не се
съобразяват със закона;

изсветляване на огромна
част от финансовите

потоци в България

Оставаме отворени за всички разум-
ни предложения - да направим един по-
съвършен закон, но да сложим ред и
правила в държавата и да защитим хора-
та, призова народните представители ви-
цепремиерът.

Чуха се много аргументи против за-
конопроекта, някои ще повторя. Да не се
въвежда регистър на фирмите, които
събират вземания - да оставим старото
положение, да не се знае кой идва в дома
ви, на какво основание нахлува през
нощта и ви бие за 100 лв. Защото, видите
ли, това било намеса на държавата в сво-
бодните взаимоотношения. Видяхме
докъде стигнаха тези “свободни взаимо-
отношения”, за да плаче половината
български народ от насилие и от рекет.

Втори аргумент - човекът да не знае
кой ще дойде при него и какво ще му
иска, защото, видите ли, той през това
време щял да си продаде къщата и ни-
кой нищо нямало да може да събере.
Ако ще разсъждаваме така, няма смисъл

изобщо от законодателство в България
- да оставяме всичко на Дивия запад и
нищо да не правим.

Трето: доброволно да ги оставим да
си оправят отношенията. Ами, да, добро-
волно ги бият по градовете. За да стиг-
нем дотук, очевидно доброволните отно-
шения не са сработили.

Хиляди се оплакват,
че доброволно не става

Досега всеки кредитор прехвърля
вашето вземане на второ лице, той - на
трето лице, без вие да знаете какво се
случва. Явява се изведнъж трето лице в
къщата ви и ви казва: “Вие сте взели
едни 100 лв. преди, но сега трябва да
ми дадете едни 1000 лв., иначе тежко
ви чака.” Това беше практиката досега.
Какво ще се случи сега: преди да
прехвърли кредиторът задължението ви
на първо и на второ лице, ще ви уведо-
ми писмено и ще ви каже: “Уважаеми
г-н Георгиев, в дома Ви има право да
дойде г-н Петров, на когото съм
прехвърлил вземането, и той не може
да Ви иска нищо повече от 100 лв.,
които сте взели като кредит. Ако Ви
иска 101 лв., то това е незаконно.”

Второ, досега никой не ви кани, ува-
жаеми задлъжнели българи, доброволно
да си изпълните задължението. Ако се
приеме законът, преди някой да цъфне на
вратата, ще получите покана за добро-
волно изпълнение.

Трето, досега можеха всякакви физи-
чески и юридически лица, които никой
не ги знае кои са, да идват в къщата да ви
тормозят, включително с насилие. Ако се
приеме законът, ще може само определе-
ни лица, които са публични в регистър и
трябва да отговарят на условия и изиск-
вания. Ако дойде някой извън тези лица,
имате право да го изгоните от къщата си.

Досега никой не може да оспорва
нищо. Идва Петров и ви казва: “Дайте ми

1000 лв.” Нямате право да оспорвате
пред никого. Отсега нататък

ще имате право да оспорите
тази претенция

Досега можеше по всяко време, дено-
нощно, да звъннат по телефона, да ви
закачат табелката на позора на входа на
блока, да отидат при работодателя ви и
да му кажат да удържи задължението от
заплатата ви. Отсега нататък това не
може да стане. Могат да звънят само до
8 часа вечерта и само от 7 часа сутринта,
при определени условия, най-често на два
дни веднъж. Не може да се лепи на входа
на блока ви, не може да се ходи при
работодателя ви, ако се приеме законът.

Досега може да сте взели 5 лв. и да се
окаже, че дължите 500 лв., без да имате
никаква представа как са станали 500 лв.
Защото по веригата всеки си е начислил
комисиона по вземането - всеки си е
сложил по 100 лв., изпратил си е силова-
ка да ви тормози и си взима за това от
вашия дълг. Отсега нататък няма да
дължите нищо повече от това, което
дължите, плюс законната лихва, ако се
приеме законът.

Досега тези събирачи на вземания не
са длъжни да пазят никакви документи и
не се отчитат на никого. Нямате доказа-
телството, с което да си търсите правата.
Отсега нататък тези същите са длъжни
пет години да пазят договора, кореспон-
денцията между кредитори и задлъжнели
лица, доказателства за плащания и т.н., за
които им се търси отчет. И тези доку-
менти могат да послужат на

всеки български гражданин
да защити правата си

Досега няма яснота кои фирми, колко
са, къде са, имат ли седалище, имат ли ка-
питал. Сега ще има публичен регистър и
условия, на които трябва да отговарят тези
фирми. Досега в тези фирми или физически
лица, които идват по домовете ви, може да
има осъждани, може да има хора с висящи
производства за тежки престъпления. От-
сега нататък е задължително в тези фирми,
в управлението и изпълнението на техните
права, да няма осъждани и да няма висящи
дела срещу такива хора. Престъпни орга-
низации повече не могат да ви тормозят
със силови методи.

Досега всички тези фирми действат,
без да носят отговорност за неправомер-
ните си действия. Сега, освен изредените
дотук условия, те трябва да имат и заст-
раховка “Професионална отговорност”.
Т.е. за техните неправомерни действия
спрямо вас, уважаеми български гражда-
ни, ще имате застраховка, за да се изпла-
тят всички вреди, физически и морални,
които са ви нанесли.

Е, малко ли е това? И ако един от
ГЕРБ излезе и ми каже на какво осно-
вание изчислихте, че законът урежда
17% от дълговете. Къде видяхте, че ги
няма бързите кредити? Къде видяхте,
че ги няма потребителските, та говори-
те само за ВиК и телефонните услуги?
Принципно се уреждат всички неща -
без проценти и без групи.

Изказване на вицепремиера
и министър на икономиката и
индустрията пред народните

представители при първото
обсъждане в парламента

на законопроекта за събиране на
вземанията по потребителски

договори, със съкращения
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Диамантената индустрия попадна
под западните санкции, което доведе до
ръст на цените. Той е особено видим в
някои части на пазара на необработени
диаманти, съобщава Блумбърг. Причи-
ната за поскъпването е, че санкциите
срещу Русия удрят една от най-големи-
те мини в света, отразявайки се по ця-
лата верига за доставка.

В миналото индустрията можеше да
се обърне към гиганта De Beers, за да
извади допълнителни количества, кога-
то доставките бяха ограничени, но не и
този път.

Цената на малък необработен диа-
мант - видът, който се използва за по-

Русия често е наричана “све-
товен килер”. Това название
може да е по-малко престижно
от статута на “световна фабри-
ка” или “лаборатория”, но в
икономически смисъл няма го-
ляма разлика между видовете
експортни стоки. А и без необ-
ходимите ресурси нито една
фабрика или лаборатория няма
да работи. Следователно значе-
нието на Русия в световната
търговия позволява да се гово-
ри за невъзможността да й бъде
наложена пълна блокада. Това
казва в коментара си за агенция
Прайм Андрей Кочетков, водещ
анализатор в отдела за глобални
изследвания на крупна инвести-
ционната компания. Той разяс-
нява ситуацията чрез редица
примери.

Най-очевидният пример е

пазарът на петрол

През 2022 г. световното
търсене се оценява на 100 ми-
лиона барела на денонощие. В
момента Русия произвежда
около 10 милиона барела на
денонощие, казва експертът,
т.е. около 10% от световното
производство.

Делът на Руската федера-
ция в експортната търговия с
петрол надхвърля 11%, което
я поставя на второ място след
Саудитска Арабия, чийто дял
е около 17%. Следващата по-
зиция след Русия е на САЩ, с
дял на износа на нефт с малко
над 8%. Следва Канада, която
е на 4-то място с дял от около
7,3%, а Ирак е на 5-о място с
дял от около 7% в световния
износ на петрол.

“С други думи, ако достав-
ките на руски петрол се изклю-
чат изцяло от световната търго-
вия, то тогава потреблението
в света би трябвало да намалее
със 7,5-7,8 милиона барела на
денонощие. Това може да се
случи по два начина. Първият
способ е рязък спад на иконо-
мическата активност в света до
ниво, съпоставимо с периода
на първата вълна на КОВИД-
19. Вторият вариант е пови-
шаване на цените на петрола
до 150-200 долара за барел,
което ще доведе до естествен
спад в потреблението”, обяс-
нява Кочетков.

По думите му, от гледна точ-
ка на географското разпределе-
ние на експорта на петрол, зна-
чението на руския нефт става
още по-голямо. Експертът при-
помня, че делът на руските до-
ставки в общия внос на петрол
в Европа е около 27%. За да се
замени такъв голям обем, ще е
необходимо да се пренасочат
доставките от други региони,
което обаче няма да покрива
пълния обем на доставките от
Русия. Т.е. отказът от петрол
от Руската федерация ще дове-
де до изкуствено намаляване на
наличността му на световния
пазар от два на три милиона
барела на денонощие, подчер-
тава експертът.

Що се отнася до

ситуацията
с доставките на газ

тя е още по-красноречива. По
данни на Международната
агенция по енергетика (МАЕ),
глобалната търговия на втеч-
нен природен газ през 2021 г.
е в обем от около 491 мили-
арда кубически метра, или

356 милиона тона.
“Доставките на “Газпром”

за Европа възлизат на 130-150
милиарда кубически метра
природен газ годишно. Евенту-
алната замяна на руския газ ще
изисква пренасочване на пове-
че от една четвърт от всички
доставки на втечнен природен
газ, но няма начин тези обеми
да покрият европейските до-
ставки от “Газпром”.

А това ще означава недостиг
на световния пазар на втечнен
газ от около 130-150 милиарда
кубически метра”, обяснява ек-
спертът. “Може само да се га-
дае, какви (високи) цени може
да се изискват за балансиране
на търсенето и предлагането”,
казва още Кочетков. “Тук може
да се каже с увереност, че по-
добни цени неизбежно биха
довели до световна рецесия.”

Експертът припомня, че ру-
ският износ на важни стоки не
се ограничава до петрол и газ, а
включва позиции като инженер-
ни и електронни продукти. Но
ако те могат да бъдат компенси-
рани, руският износ на минерал-

ни торове не може. На Русия се
падат 19% от световния износ
на калиеви торове, 15% - на
азотни торове, и 14% - на фос-
фатни торове. Това обаче не от-
разява цялата “картина”.

Лидер в
производството

на торове

Русия заема 66% от светов-
ния дял на доставките на амо-
ниев нитрат, който е необхо-
дим за производството на азот-
ни торове. Руската федерация
доставя до 50% от необходи-
мия амоняк на мароканската
компания OCP, която от своя
страна е производител на 34%
от фосфатните торове в света.

Прекъсванията в доставките
на изкуствени торове вече дове-
доха до увеличение на цените
им 2-3 пъти, което принуждава
земеделските производители да
намалят използването на торове
с 20-25%, а това неминуемо ще
се отрази на добивите от земе-
делските култури.

Международният институт
за изследване на ориза прогно-

зира, че производството на тази
много важна култура през на-
стоящия сезон ще бъде намале-
но с 36 милиона тона, или 10%
от световния обем.

Дори не е необходимо да се
напомня, че Руската федерация
е на първо място по доставки
на пшеница в света. Така че
невъзможността и опасността
в световен мащаб от всякакви
търговски ограничения на Ру-
сия, поне на основните сурови-
ни и храни, е очевидна, смята
Андрей Кочетков.

Според експерта “дългос-
рочните стратегически игри
срещу Руската федерация с ре-
ални опити за ограничаване на
нейния износ могат да струват
твърде скъпо на световната
икономика и дори да доведат
до извънредна ситуация за ця-
лото човечество. В същото
време Русия е една от държа-
вите, които са най-малко зави-
сими от външни доставки на
жизнено важни ресурси”,
обобщава експертът.

Money.bg

критие около камъка в центъра на
пръстен, се покачва с 20% от началото
на март. Причината е, че служителите,
които се занимават с рязане и полиране
на диаманти, заедно с търговците, се
борят да набавят количества, след като
САЩ наложиха санкции на Alrosa PJSC
- руския конкурент на De Beers и ком-
пания, генерираща около една трета от
глобалното производство.

През по-голямата част от съвремен-
ната история на диамантите De Beers
можеше просто да използва огромните
си запаси или да задейства допълнител-
ния си капацитет за добив, за да преодо-
лее подобна ситуация. Преди малко по-
вече от 20 години нейните сейфове в
Лондон съхраняваха диаманти на стой-
ност около пет милиарда долара.

Тези дни обаче отминаха. Сега ком-

панията разполага само с работен инвен-
тар и нейните мини работят на пълен
капацитет. Има малък шанс за увеличава-
не на доставките преди 2024 г., когато ще
бъде завършено разширяването на воде-
щата й мина в Южна Африка.

“Много трудно би било да въведем
ново производство”, коментира главният
изпълнителен директор Брус Клийвър.
“30% от премахнатите доставки не са
устойчиви”, добавя той.

De Beers също така произвежда от-
носително малък дял от вида диаманти,
в който специализира Alrosa - малки и
евтини камъни, които обграждат диаман-
та в центъра на пръстен, или се използ-
ват за производството на бижута от по-
нисък клас, продавани на места като
Walmart или Costco.

За мнозина в сектора това означава

нарастващ недостиг на доставките, дока-
то Alrosa и нейните купувачи не открият
начин да се справят.

Alrosa отмени последната си про-
дажба през април и е малко вероятно
да продаде големи обеми отново този
месец, посочват запознати източници.
Не е ясно кога компанията ще може да
продава нормално отново, посочват те,
въпреки че банките и купувачите
търсят решение.

Инвестор.БГ

Íàêúäå áåç „ñâåòîâíèÿ êèëåð”?
Защо е невъзможна тотална изолация на Русия от международната търговия

Ñàíêöèèòå óäàðèõà è äèàìàíòåíàòà èíäóñòðèÿ
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 Кирил Петков заяви, че е дого-
ворил 2 кораба с втечнен газ за
България, които ще дойдат на по-
ниска цена от тази по договора ни
с “Газпром”. Смятате ли, че това
е реалистично?

- В една руска вълшебна приказка
се казва така: иди - не знам къде, наме-
ри - не знам какво, донеси - не знам си
що. Та и в този случай е така. Някакви
кораби отнякъде на неизвестна цена
отиват неизвестно къде.

Например, къде точно ще дойдат
тези кораби, за да ги разтоварим? Къде
втечненият газ ще се регазифицира?
Капацитетите за това бяха изтъргува-
ни през април. Само една фирма е
резервирала капацитети до края на
годината - “МЕТ енерджи”. “Булгар-
газ” не е резервирал капацитети за
гръцкия терминал за втечнен приро-
ден газ в Ревитуса. За турския терми-
нал не може да се мисли, защото там
се искат лицензи, за да имаш капаци-
тети. Освен това, ако трябва цялото
си потребление да го задоволим от
кораби, на нас ще са ни нужни 26
такива танкера на година.

 На каква база се сравнява цена-
та на тръбния и втечнения газ?

- Няма база за сравнение. Защото
25% от количеството втечнен газ, ко-
ето се компресира, се използва за тази
компресия. Освен това по време на
транспорта се губят още около 5%.
Регазификацията отнема също около
10%. От един кораб със 140 млн. ку-
бически метра товар на практика ще
можем да ползваме с 40% по-малко

газ - 86 млн. кубометра. Като доба-
вим към тази сметка и транспортни-
те разходи, нали разбирате, че няма
как цената да е по-ниска от тази на
руския газ. Така че това са приказки
не за наивници, а за балъци. То се
вижда и в този момент.

През април заменихме руския и
азерския газ на 142 лв. за МВтч, за
гръцки газ на средна цена над 120 евро
на МВтч. Т.е. пак руски газ, но минал
през гръцката доставка. Цената за май
месец ще бъде във всички случаи око-
ло 100 евро за МВтч.  “Продължаваме
промяната” даже направиха и груб
политически гаф. Те, първо, не допус-
наха никакви коалиционни обсъжда-
ния на този въпрос. Второ, няма ре-
шение на МС. Има внесена една ин-
формация от енергийния министър и
решение той да поиска информация
от “Газпром”. И изведнъж на 27 ап-
рил на пресконференция на
“Продължаваме промяната” те обявя-
ват, че България се отказва от руския
газ. На какво отгоре? Санкции срещу
доставките на руски суровини няма.

 Знаете ли защо се отказахме
от руския газ?

- То е много просто. Първите 2
държави, които трябваше да платят
в рубли, бяха длъжни да покажат, че
са твърдо против Русия. Първата
беше Полша - там нещата са ясни.
България трябваше да се покаже на
едно ниво с Полша. Е, показахме се
и сега си плащаме за това. Вместо да
имаме намаление на газа, каквото
трябваше да имаме през май. Защото
цената на холандската борса, която
е определяща по цената на договора
ни с Русия, спадна от 130 евро на
100 евро в края на март и април. Т.е.
с 30 евро по-малко или около 24%.

Ние обаче я удвоихме сега.
 Какво ще коства това реше-

ние на бюджета?
- Не знам как ще излезе топло-

снабдяването в края на годината.
Другите големи потребители са част-
ни фирми от металургията, цименто-
вите и торовите заводи и т.н. Какво
ще им коства на тях обаче е въпрос,
на който някой ще трябва да отгово-
ри. Какво ще коства на селското сто-
панство, което ще трябва да купува
торовете на по-висока цена, също е
голям въпрос. Това са все проблеми,
които не може с лека ръка да се ко-
ментират от двама герои, които щели
да оказват отпор на руския рекет.
Какъв рекет? Това е много смешно.

Значи, не е рекет, когато България
възлага на американска фирма да дока-
же, че може да се построи 7-и блок в
АЕЦ “Козлодуй” от същата тази аме-
риканска фирма, какъвто беше случаят
през 2012 г. Или когато на въпросната
американска фирма й беше възложено
от правителството на ГЕРБ да докаже,
че в реакторите на АЕЦ “Козлодуй”
може да бъде използвано американско
гориво. Т.е. фирмата производител
обосновава, че може и ние приемаме
това като независима оценка. Но пък
се смята за рекет, когато ти продават
природен газ на приблизително двой-
но по-ниска цена.

 Обяснете защо Русия подходи
по този начин?

- По една единствена причина. 300
млрд. долара руски авоари са запори-
рани във всички банки по света. Така
че Русия не иска да рискува оттук
нататък плащанията към “Газпром-
банк” да бъдат задържани някъде си.
Затова тя предприе хода за превалу-
тиране в рубли за доставки на газ.

Плащанията са два типа - авансови,
каквито са нашите, и чрез банкови га-
ранции. По решение на банката и чрез
системата SWIFT винаги може да
задържи парите. Ако трябва да обоб-
щя - Русия не се разпадна от ядрените
санкции на ЕС и САЩ. Даже напро-
тив. Търговският баланс на Русия е на
плюс - за първото тримесечие с 58
млрд. долара. Такъв положителен ба-
ланс Русия не е имала - нито по цар-
ско време, нито по време на СССР. А
е във война. Излишъкът в бюджета за
първите 4 месеца на годината пък е
около 40 млрд. евро. Това също е ре-
корд. Износът за Китай е увеличен с
31%, а само на природния газ увели-
чението е с 60%. Инфлацията в Русия
е 4-5% на годишна база. Сравнете я с
инфлацията в ЕС, която е над 8%,
сравнете я със спада на БВП на САЩ
за първото тримесечие с 1,4% и ми
кажете: кой губи от тези санкции?
Глупави и лицемерни санкции на
държави, които просто не си свърши-
ха работите.

 Влязохме и в енергийната вой-
на.

- Тук загубата на Европа е гаран-
тирана. Защото Русия предлага про-
дукт със стойност, а получава срещу
това едни хартии, които ЕЦБ печата
вече десетина години нон стоп. И
отгоре на това й замразяват сметките
по света. Отварям една скоба тук - в
САЩ вече разбраха, ескалацията на
доставките на оръжие за Украйна е
опасна. Опасна за самата Украйна,
преди всичко, и после - за Европа.
Защото Русия няма да има друг ход, за
да спре тези доставки, освен да започ-
не да бомбардира ключовата инфраст-
руктура на Украйна. Мостовете на
жп, на магистралите, това са и елект-
роснабдителните мрежи. Тогава в
Украйна ще разберат какво е война.

Сега 2/3 от страната не е във вой-
на. Там има и ток, и интернет, и вода,
и храна. Но когато бъде разбита ин-
фраструктурата, всичко това ще из-
чезне. Няма да има ток, стоки в мага-
зините, а зимата ще е студена. Но
Русия няма да може да спре всички
тези оръжия и когато те достигнат
източната граница и започне обстрел
на територията на Русия, тогава съм
сигурен, че ще почнат да падат ракети
и зад западната граница на Украйна.
Там, откъдето идват тези оръжия.
Тогава ще стане страшно.

Ще бъдем на един ръб, на един
сантиметър от другата, голямата вой-
на. И затова не мога да разбера тези
“ястреби”, които ни тикат натам. Това
са хората, които ни правиха контра-
протести през 1999 г., когато ние про-
тестирахме срещу войната в Югосла-
вия. Защото тогава падаха “демокра-
тичните и цивилизовани” американски
бомби в Белград. Сега падат руски
бомби, които са също толкова “циви-
лизовани и демократични”.

С тези двойни стандарти трябва да
прекратим. Ако сме срещу войната,
трябва да сме наистина против. Няма
цивилизована война. Падат ли бомби,
значи умират хора.

Защо решихме да подкрепим Ук-
райна, която не спазва Минските спо-
разумения, под които са се подписали
като гаранти Меркел и Макрон? За
тях има резолюция на Съвета за си-
гурност на ООН. Кой изби 13 000
души в Донбас? Къде бяха нашите ми-
ротворци - Стефан Янев и прези-
дентът Радев, миналата година, когато
се събираха на тия съвети в Европа?
Защо не попитаха какво иска Русия?
Тя иска да се спазят ангажиментите
на НАТО отпреди 30 години и Мин-
ските споразумения.

България изобщо трябва да преос-
мисли позицията си. България трябва-
ше да бъде страната, която да внася
разум в тази сложна ситуация. Време
е да започнем да мислим с главите си
и да си защитаваме интересите.

Със съкращения

РУМЕН ОВЧАРОВ:
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БСП е стабилизиращ фактор в управлението - не взима
прибързани решения и работи в полза на страната, каза
бившият министър на икономиката и енергетиката пред БСТВ
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Интервю на Нора СТОИЧКОВА

 Кой е най-големият проблем
пред България днес?

- Бих използвал една фраза на Мар-
тин лутър Кинг: На този смят няма
нищо по-опасно от искреното невеже-
ство и съвестната глупост. За някои от
управляващите днес дори бих модифи-
цирал този израз: няма по опасно от
безсъвестната глупост, защото дейст-
вията им са и безсъвестни.

 Предполагам визирате опреде-
лена част от управляващите.

- Естествено. Нямам предвид уча-
стието на БСП в управлението, кое-
то оценявам като положително.  БСП
е стабилизиращ фактор в управлени-
ето.  Фактор, който не е подвластен
на чужди влияния и интереси, имам
предвид външнополитически и
икономически влияния. Фактор,
който не взима прибързани ре-
шения. И преди всичко БСП е
фактор, който работи в полза
на избирателите, които са го
пратили в това правителство,
както и за страната ни.
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Премиера на „Любовта за
напреднали” в бар „Петък”

Едно по-различно пътешествие
до необятния свят на любовта
предстои на 16 май.
Най-великото чув-
ство на света об-
лича думите на бли-
зо 90 български по-
ети и писатели и
заживява в два
тома. Съставител
е Светлозар Желев,
художник на кори-
ците е Теодор
Ушев. В понеделник в 19 ч. в бар
“Петък” в София ще се състои
премиерата на “Любовта за на-
преднали (Жените за любовта)” и
“Любовта за напреднали (Мъжете
за любовта)”.

Гергана Гълъбова
представя сборника с
разкази „Вода за гледане”

Гергана Гълъбо-
ва и дебютният й
сборник с разкази
“Вода за гледане”
ще очакват цени-
тели на словото
на 17 май от 20 ч.
в РЦСИ “Топло-
централа”. Худож-
ничка на корицата
е Лиза Викторова. Гергана
Гълъбова завършва английска ли-
тература с творческо писане в
Голдсмитс, Лондонски универси-
тет, и продължава обучението си
в програмата “Преводач-редак-
тор” в СУ “Св. Климент Охрид-
ски”. Нейни текстове и преводи
са публикувани в “Литературен
вестник”, в. “Еволюция”, сборни-
ците “Опитай това”, “Любовта
за напреднали” и др. През 2021 г.
печели Голямата награда на
43-тия Национален студентски
литературен конкурс “Боян Пе-
нев”. Гергана е редакторка на
литературната колонка на Ар-
тАкция #РазПисание.

Поетът Пейчо Кънев
с нова книга в Индия

Пейчо Кънев - поет с множест-
во публикации в литературни спи-
сания и антологии в САЩ, Велико-
британия, Канада,
Австралия, Индия и
др., е автор на
10 книги с поезия и
един сборник с раз-
кази, издадени в
България, САЩ и
Индия. Съоснова-
тел и главен редак-
тор е на литера-
турното издател-
ство “Kanev Books”, Ню Йорк
(2010-2013). През периода
2012-2013 г. е гост-редактор в
американското литературно изда-
ние “The Enchanting Verses Literary
Review”. Последната му стихосбир-
ка “A Fake Memoir” (“Фалшиви
мемоари”) беше издадена през ап-
рил 2022 г. в Индия от издател-
ство “Cyberwit”, с гл. редактор
Карунеш Агарвал (фотография на
първата корица - Иво Рафаилов).
Под печат е новата му книга с
поезия на български “Писма до
Цветаева”.

Ïåòÿ Öîíåâà å íîñèòåëêà íà íàãðàäàòà
„Äàìÿí Äàìÿíîâ” çà 2022 ã.

Петя Цонева е носителка на награ-
дата “Дамян Дамянов” от Деветия
национален конкурс за поезия, съоб-
щиха от пресцентъра на община Сли-
вен, организатор на конкурса заедно с
Агенция “Компас” - Сливен. В него
участваха 46 книги на автори от цяла-
та страна. В надпреварата участват и
13 автори, които през изминалата го-
дина, в срок до 31 март 2022 г., са
издали дебютната си стихосбирка. Но-
сителите на призовете бяха определе-

ни от жури с председател съпругата
на Дамян Дамянов - поетесата Надеж-
да Захариева.

Петя Цонева е родена в Габрово
през 1980 г. Тя е доктор и доцент в
областта на английската литература,
преподава във ВТУ “Св. св. Кирил и
Методий”. Има отличия в национални
конкурси за поезия. Тя получава пла-
кет, диплом и парична премия в раз-
мер на 1500 лв., осигурени от община
Сливен.

Наградата за дебют се присъжда
на Жени Щерева от Пловдив, която е
начален учител. През 2017 г. създава
своята авторска страница във фейсбук
“Из нощните записки на една Сова”.
Същото име носи и нейната дебютна
стихосбирка. Наградата за дебют се
предоставя от Агенция “Компас” -
грамота и ангажимент за издаване на
следващата книга на отличения автор.

Наградите ще бъдат връчени на
18 май от 18,30 ч. в зала “Сливен”.

СНИМКА YALTA ART ROOM

„Ñëúí÷åâà ëèíèÿ” îò Èâàí Âèðèïàåâ èãðàÿò
çà ïúðâè ïúò ó íàñ ëàòâèéñêè àêòüîðè

Международно престиж-
но гостуване ще озари сце-
ната на независимото про-
странство за култура  Yalta
Art Room на 17 май, научи
ДУМА от домакините. Ак-
тьорите Мария Данилюк и
Андрис Булис от независи-

мата продуцентска компа-
ния “KatlZ Riga”, Латвия, ще
играят пред българската
публика спектакъла “Слън-
чева линия” по едноименна-
та пиеса от Иван Вирипаев.
Идеята и режисурата са на
Евгения Шерменьова. Пред-

ставлението ще се играе на
руски език със субтитри. Не
се препоръчва за лица под
18 години.

“Слънчева линия” прави
зрителя свидетел на сцени от
един семеен живот. Пряк
свидетел и участник в случ-
ващото се на сцената е пуб-
ликата. Съпрузите са в пе-
риод на криза в отношения-
та си и търсят вариант, за да
останат заедно, но вечерта,
вместо всеки да отиде в ста-
ята си, четиридесетгодишни-
те съпрузи Барбара и Вер-
нер остават в кухнята, къде-
то започва безкрайният им
разговор за разбирателство-
то, което са загубили за се-
дем години брак.

Ролите на съпрузите
изпълняват Андрис Булис -
актьор от театър “Dailes” -
Рига (работил и с режисьора
Ал. Морфов в Рига), и акт-

рисата Мария Данилюк, за-
почнала своята кариера в
Руския театър “Михаил Че-
хов” в Рига, където изпълня-
ва главната роля в “Уроци
по персийски” в мемориала
Жанис Липке през 2018 г.,
участва в много руски кино-
продукции. Евгения Шерме-
ньова (Москва) е завършила
продуцентство в ГИТИС, а
след това е работила в
МХАТ и Центъра “Майер-
холд”. Била е директор на
фестивала за нов европейски
театър NET и други важни
фестивали. Била е зам.-ми-
нистър на културата в пра-
вителството на Москва.
През 2015 г. напуска Русия
и се премества в Латвия.

Ден след гостуването в
София, екипът ще бъде част
от Фестивала на малките
форми и международния
фестивал NETА във Враца.

Áúëãàðñêà ìóçèêà
ùå çâó÷è âúâ Âèåíà
Софийската филхармония гостува
в Златната зала на Музикферайн на 17 май

Дългоочакваният гастрол на Со-
фийската филхармония в Златната зала
на Музикферайн - Виена, ще се състои
на 17 май. Гостуването, което трябва-
ше да се осъществи през декември м.г.,
беше отложено заради локдауна в
Австрия. Във вторник в най-престиж-
ната музикална зала в света ще про-
звучат гротескната сюита “Бай Ганьо”
от Веселин Стоянов, Славянски танци
2 и 8 от Дворжак и Пета симфония от
Чайковски, научи ДУМА от Кремена
Николова-Флор, реклама и връзки с
медиите на Софийската филхармония.

“Сюитата на Веселин Стоянов по-
казва най-красивото от българската
музика, съчетано с уникална оркест-
рация в духа на най-добрите европей-
ски традиции от първата половина на
XX век, като успява да съчетае наглед
несъчетаеми неща, например във вто-
рата част - “Бай Ганьо във Виена”,
виенският валс преминава по един
майсторски, завладяващ начин в не-
удържима ръченица. А изпълнената с
тъга и носталгия последна част - “На
село”, може да накара и най-кора-
восърдечния емигрант да пожелае да

се завърне в родината”, споделя ди-
ректорът на Софийската филхармония
маестро Найден Тодоров, който е и
диригент на концерта.

Гостуването в Музикферайн е ре-
зултат от изключително успешния кон-

церт на Филхармонията през декем-
ври 2019 г. и е третото в историята на
Националния оркестър.

И този път събитието е под патро-
нажа на президента на Република
България.

СНИМКА RUDY BEZHEV



Омарите са единствените същества

на Земята, които никога не стареят.

Най-младата майка в документираната

история е била само на пет години.
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≈–ŒÀ »¡–¿’»ÃŒ¬,
ÏÛÁËÍ‡ÌÚ
»¬≈À»Õ Õ» ŒÀŒ¬, ·Ë‚¯ „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ Ì‡ ƒ”Ã¿
—“¿Õ»—À¿¬ flÕ≈¬— », ‡ÍÚ¸Ó

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- —Ú‡ÌÌÓ! œÂ¯Ó Á‡˘Ó Â ‚ ·ÓÎÌË-
ˆ‡? ¬˜Â‡ „Ó ‚Ë‰ˇı ‰‡ ÒÂ Ì‡ÚËÒÍ‡
Ò Â‰Ì‡ Ï‡ˆÍ‡, ÊË‚ Ë Á‰‡‚.
- ¿ÏË, Ë ÊÂÌ‡ ÏÛ „Ó Â ‚Ë‰ˇÎ‡...

54-тата “Царица Роза 2022”
- Белослава Желева от Средно
училище “Екзарх Антим I”, ко-
ято се състезава под номер 26,
зодия Везни, бе избрана от жури
в състав Петър Бояджиев, г-жа
Тае Хигаки, Лора Георгиева,
Пламен Мирянов, д-р Момчил
Маринов, д-р Пламен Петров,
Владимир Чучумишев, Добрина
Матова и Стефан Папукчиев.
Водещ на красивия спектакъл,
който се състоя в Дома на кул-
турата “Арсенал” в Казанлък,
беше актьорът Руслан Мъйнов,
съобщи kazanlak.com.

Тереза Палова е първа под-
гласничка на “Царица Роза”. Тя
е абитуриентка от Национално-
то училище по приложно изку-
ство и дизайн “Академик Дечко
Узунов”, зодия Риби, и е под
номер 18 в конкурса.

Габриела Петкова е втора
подгласничка на “Царицата”.

Áåëîñëàâà Æåëåâà å
íîâàòà „Öàðèöà Ðîçà”
26 красиви абитуриентки от Казанлък се състезаваха
за титлата, която бе връчена за 54-ти път

спечели титлата в съперничест-
во с 25 красиви абитуриентки
от Града на розите. Белослава
се оказа и изборът за лице на
Дерматологичната клиника
“Т-Дерма”, а управителят й д-р
Тотка Чукалова й връчи ваучер
за естетични процедури на
стойност 1000 лв.

Във визитката си Белослава
каза, че се определя като лъче-
зарна, креативна и артистична
личност. Мечтае за етапа от
живота й, в който е постигнала
всичките си цели и ще се е реа-
лизирала в областта на анима-
ционното кино. За нея Казанлък
е чувство за нещо истинско и
нещо сакрално. Онова усещане,
което с аромат на рози и четка
рисува най-ценната картина, а
именно дома.

С избора на “Царица Роза”
започнаха 119-ите празници на
розата в Казанлък.

СНИМКА KAZANLAK.COM

Учи в Професионалната приро-
до-математическа гимназия “Ни-
кола Обрешков”, зодия Рак, и се
представи под номер 25.

Първите думи на Белослава
Желева след спечелването на ко-
роната бяха: “Уважаема г-жо
кмет, уважаемо жури, уважаема
публика, аз, Царица Роза 2022,

обещавам да нося короната с
достойнство и отговорност, в
името на моя роден град Ка-
занлък. Благодаря ви за висока-
та чест.”

Момичетата дефилираха в
три кръга: спортно-елегантен,
фолклорен и с официални вечер-
ни рокли. Белослава Желева

Украинската група “Оркестър
Калуш” спечели конкурса “Евро-
визия” с песента “Стефания”, пре-
дадоха световните агенции. Украй-
на беше четвърта при гласуването
на журито, но победи в конкурса с
категорична преднина при гласу-
ването на зрителите, като събра
общо 631 точки. На второ място
се нареди Великобритания с 466
точки, а трета остана Испания с
459 точки.

Един от символите на Виена -
Виенското колело, ще навърши
125 години на 3 юли. Предстоя-
щият юбилей е повод за поредица
от събития, които ще бъдат орга-
низирани в австрийската столица,
научи ДУМА от Ойроком-ПР Со-
фия. Виенското колело е истинска
атракция за туристите в града. По-
строено е през 1897 г. по повод
предстоящата 50-годишнина от
коронацията на император Франц
Йозеф. От май т.г. гостите на
Пратера могат да се повозят и на
специално конструирана стомане-
на платформа със стъклен под.
Возенето на нея обаче е подходя-
що за любители на екстремните
преживявания, които търсят и
определена доза адреналин.

Виенското колело привлича

Картонените чаши за кафе може да отделят три-
лиони пластмасови наночастици в напитката, съоб-
щи ЮПИ. Покритието им изпуска повече от 5 три-
лиона наночастици на литър, когато в тях се налива
гореща напитка, установиха учени от Лаборатори-
ята за измервания на материалите към националния
институт по стандарти и технологии в Гейтърсбърг.
Те са изчислили, че с 13 горещи кафета или чай от
картонена чаша човек поглъща еквивалента на една
наночастица пластмаса на всеки седем клетки от
тялото си. Не е необходимо течността да е вряла, за
да започне освобождаване на наночастици.

“Броят на частиците, освободени във водата, се
увеличава бързо с повишаването на температурата
до около 38 градуса Целзий и след това остава по-
стоянен”, казва ръководителят на изследването Кри-
стофър Зангмайстър.

Изключително рядко среща-
на двуглава змия в САЩ изуми
познавачите, защото, противо-
положно на всички прогнози на

ветеринарите, тя доживя до
17 години, съобщи “Дейли
мейл”. “Нормална змия с такъв
размер лесно може да изяде
мишка в пълен размер. Но сле-
тият гръбнак на тези змии за-
труднява преглъщането на вся-
каква плячка, освен много малки
и млади мишки. Главите се състе-
зават помежду си за храна, така
че трябва да покрием една от
главите с чаша и да ги храним
поотделно”, казва натуралистът
Алекс Холмс.

В дивата природа такава
змия, която по същество пред-
ставлява сиамски близнаци, не би
могла да се справи с такъв начин
на хранене. Двуглавата змия
трудно се ориентира в простран-
ството, тъй като главите спорят
помежду си в коя посока да по-
емат. И ако гладен ястреб, енот
или скункс види такава змия в
дивата природа, тя ще стане лес-
на плячка, се казва още в инфор-
мация на БГНЕС.

Óêðàèíñêàòà ãðóïà „Îðêåñòúð
Êàëóø” ñïå÷åëè „Åâðîâèçèÿ”

“Оркестър Калуш” беше опре-
делена от букмейкърите за явен фа-
ворит на тазгодишното издание на
“Евровизия”, отчасти заради теж-
кото положение на Украйна след
руската инвазия през февруари, от-
белязва Ройтерс.

Финалът на песенния конкурс
беше гледан на живо от близо 7500
души в италианския град Торино и
от милиони зрители по телевизия-
та, съобщи БТА.СНИМКА DARIKNEWS.BG/БГНЕС

Âèåíñêîòî êîëåëî íàâúðøâà 125 ãîäèíè
посетителите с уникалната гледка
към града, която се разкрива от
65 метра височина. Уникална глед-
ка към града и необикновени впе-
чатления очакват победителите в
състезанието, което ще се прове-
де в социалните мрежи през май и
юни. Томбола ще определи щаст-
ливеца, който ще спечели нощувка
в един от вагоните на Виенското
колело, превърнат в хотелска стая.
Мотото на състезанието е “Стая с
истинска гледка”. По повод годиш-
нината ще се проведат още
съпътстващи събития, като кулми-
нацията ще бъде през седмицата
от 25 юни до 2 юли. Именно на
25 юни 1897 г. е завършен мон-
тажът на Виенското колело, а на
3 юли същата година е официал-
ното откриване. СНИМКА © WIENER RIESENRAD

Êàðòîíåíèòå ÷àøè
çà êàôå ìîæå äà
îòäåëÿò íàíî÷àñòèöè

Ðÿäêà
äâóãëàâà
çìèÿ äîæèâÿ
äî 17 ãîäèíè

СНИМКА PEN NEWS



СПРАВОЧНИК 2022

ПОНЕДЕЛНИК
16 МАЙ14

ТЕЛЕЦ

Съобразявайки се с да-
деностите, ще търсите
различни нови пътища
за развитие на своите
умения.

ОВЕН

В професионален план
ще работите, за да се
доближите до най-доб-
рите. Перфекционисти
сте.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Допълнителна инфор-
мация ще внесе яснота
в работата ви. Ще ре-
ализирате важни реше-
ния.

22 май - 21 юни

РАК

Ще се погрижите за
началото на нов про-
ект, осигурявайки си
запас от енергия. Вие
сте на ход.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

С полезна информация
и навременни действия
ще напреднете. Очак-
ват ви финансови при-
добивки.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Доста динамично ще
преминете през днеш-
ния ден, амбицирани да
бъде успешен, хубав и
приятен.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

В старанието си да
свършите всички зада-
чи, считайки ги за ма-
ловажни, може да сгре-
шите.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

С променливо настрое-
ние и емоции ще се
отнесете към живота.
Не изпадайте в крайно-
сти.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Изпълнени сте с добри
намерения и можете да
постигнете всичко, ос-
тава да го направите.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Служебни въпроси ще
изискват адекватни
реакции и бързи реше-
ния. Бъдете съобрази-
телни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Запознати сте с изиск-
ванията на другите. Не
се колебайте да заяви-
те своите, имайте ку-
раж.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Работата ви няма да е
от най-леките, но ще я
свършите. Случайнос-
тите при вас са изклю-
чени.

ХОРОСКОП

ВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

27
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

19
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 √ÂÓË Ò ÓÔ‡¯ÍË ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÂÔËÁÓ‰/
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg
22.00 Ã‡ÒËÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/ (16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏˇÌ‡Ú‡ - »ÒÔ‡ÌËˇ ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ¡‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 11 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
00.20 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.40 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.30  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.25 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.37

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.8

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.15

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.3

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.12

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ì’˙ÚÍ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

22.40 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.40 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.20 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ

02.55 ÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì’˙ÚÍ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
07.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

ПОЗДРАВЛЕНИЯ

Пожелаваме й от все сърце много здраве, сили
и щастливи мигове с голямото семейство, на
което е отдадена с цялото си любящо сърце!

Родена на
14.05.1932 г.

Мила Валя, от
сърце ти желаем

да бъдеш все
така силна,
борбена и
упорита в

отстояването
на социалисти-

ческите и
антифашистките

идеи, за които се
бориш през целия
си богат и смис-

лен живот!
Най-сърдечно те прегръщаме и целуваме!

Другарите и приятелите от БСП -
“Красна поляна”

НАШАТА СКЪПА СЪПРУГА, МАЙКА,
СЕСТРА, БАБА И ПРАБАБА

ВЛАИНКА ЧАКЪРОВА
НАВЪРШИ 90 ГОДИНИ

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

Цялото голямо семейство

ЧЕСТИТ 90-ГОДИШЕН
ЮБИЛЕЙ!

ОБИЧАМЕ ТЕ!

ВЛАИНКА КИРИЛОВА
ЧАКЪРОВА

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡
16 Ï‡È ÔÂÔ. “ÂÓ‰Ó ŒÒ‚Â-
˘ÂÌË, Ò‚. ÔÂÔ. ÓÚˆË, ËÁ·Ë-
ÚË ‚Ï‡Ì‡ÒÚË‡ ì—‚. —‡‚‡î

“ÂÓ‰Ó ŒÒ‚Â˘ÂÌË ËÏ‡Î
ËÒÚËÌÒÍÓ ÔËÁ‚‡ÌËÂ Í˙Ï
ÏÓÌ‡¯ÂÒÍËˇ ÊË‚ÓÚ

“ÂÓ‰Ó ·ËÎ ÒËÌ Ì‡ ·Ó„‡-
ÚË Ë ÁÌ‡ÚÌË Ó‰ËÚÂÎË.  Ó„‡ÚÓ
·ËÎ Ì‡ ‰‚‡Ì‡‰ÂÒÂÚ „Ó‰ËÌË,
ıÓ‰ÂÎ Ì‡ Û˜ËÎË˘Â, ÔÓ ÊÂÎ‡-
ÌËÂ Ì‡ ·‡˘‡ ÒË. “ÓÈ ·ËÎ Î˛-
·ËÏÓÚÓ ‰ÂÚÂ Ì‡ Ï‡ÈÍ‡ ÒË
Á‡‡‰Ë Ò‚Óˇ ÛÏ Ë ·Î‡„Ó˜ÂÒ-
ÚËÂ. ÕÂ‰‡ÎÂ˜ ÓÚ ÒÂÎË˘ÂÚÓ,
Í˙‰ÂÚÓ ÊË‚ÂÂÎË Ó‰ËÚÂÎËÚÂ
Ì‡ “ÂÓ‰Ó, ËÏ‡ÎÓ Ï‡Ì‡ÒÚË.
“ÂÓ‰Ó ÓÚË¯˙Î Ú‡Ï Ë Á‡ÔÓ˜-
Ì‡Î ‰‡ ÊË‚ÂÂ Í‡ÚÓ ÓÚ¯ÂÎÌËÍ.
—ÍÓÓ ‚ÒË˜ÍË „Ó Ó·ËÍÌ‡ÎË Á‡-
‡‰Ë ÌÂ„Ó‚Ëˇ ÛÏ, ·Î‡„Ó˜ÂÒ-
ÚËÂ Ë ÒÍÓÏÌÓÒÚ.

“ÂÓ‰Ó ·ËÎ Ì‡Ë˜‡Ì Ó˘Â
ŒÒ‚Â˘ÂÌ, Á‡˘ÓÚÓ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌ
‚ ˆÂÎËˇ Ï‡Ì‡ÒÚË ËÏ‡Î Ò‚Â-
˘ÂÌË˜ÂÒÍË Ò‡Ì, ·ËÎ Â‰ËÌ ÓÚ
Î˛·ËÏËÚÂ Û˜ÂÌËˆË Ì‡ œ‡ıÓ-
ÏËÈ ¬ÂÎËÍË.  Ó„‡ÚÓ ‰Ó¯˙Î ‚

“‡‚ÂÌ‡ ÔË ÔÂÔÓ‰Ó·ÌË œ‡-
ıÓÏËÈ, ÊÂÎ‡ÂÈÍË ‰‡ ÒÎÛÊË Ì‡
√ÓÒÔÓ‰‡, ‚ÂÎËÍËˇÚ ÔÓ‰‚ËÊÌËÍ
„Ó ÔËÂÎ, Í‡ÚÓ ‚Ë‰ˇÎ ‚ ÌÂ„Ó
ËÒÚËÌÒÍÓ ÔËÁ‚‡ÌËÂ Í˙Ï ÏÓ-
Ì‡¯ÂÒÍË ÊË‚ÓÚ. » ÏÓÏ˙Í˙Ú,
ÛÍÂÔÂÌ ÓÚ ¡ÓÊËˇÚ‡ ·Î‡„Ó‰‡Ú,
Ò ‡‰ÓÒÚ ÔÓÌ‡ÒˇÎ ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë
ÚÛ‰Ó‚Â Ë ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë ÎË¯ÂÌËˇ
Ë ÓÚ ‰ÂÌ Ì‡ ‰ÂÌ ÔÂÛÒÔˇ‚‡Î
ÔÓ Ô˙Úˇ Ì‡ Ò‚ÂÚÓÒÚÚ‡. œÓ-
Í˙ÒÌÓ - ÒÎÂ‰ ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ Ò‚Â-
ÚË œ‡ıÓÏËÈ, “ÂÓ‰Ó ÒÚ‡Ì‡Î
Ë„ÛÏÂÌ Ì‡ “‡‚ÂÌ‡ Ë ‰Û„ËÚÂ
ÏÛ Ó·ËÚÂÎË. “ÓÈ ÛÏˇÎ ÓÍÓÎÓ
360 „Ó‰ËÌ‡.
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ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

Кубрат Пулев се завърна
блестящо на професионалния
ринг, като прегази американе-
ца Джери Форест в Лос Анд-
желис. В гвоздея на вечерта
брат му Тервел претърпя
първо поражение след 17 по-
беди на профиринга. Малката
Кобра отстъпи по точки пред
бившия световен шампион в
полутежка категория Сергей
Ковальов (Рус).

В предишния си мач през
декември 2020 г. големият брат
Пулев бе нокаутиран от Антъ-
ни Джошуа в мач за световни-
те титли в три от версиите.

Двубоят му с Форест започ-
на с повече от час закъснение,
след като българинът обвини
съперника, че иска да се бие
със стари ръкавици, а той не
можа да си намери нови и се
наложи от щаба на Пулеви да
му потърсят. На няколко пъти
само гонгът спасяваше Форест
от нокаут. Кобрата наложи ка-
тегорично превъзходство меж-
ду 3-тия и 8-ия рунд с комби-
нации от леви и десни удари и
ъперкъти. По време на мача
той нанесе 3 пъти повече точ-
ни удари - 151 срещу 54.
Съдийските оценки за мача
бяха 98:92, 99:91 и 99:91 в
полза на Кубрат, който спече-
ли и $204 000 от мача.

$195 000 прибави в смет-
ката си Тервел.

Той даде всичко от себе си,
но това не бе достатъчно за

Българските боксьорки записаха се-
дем победи и допуснаха само едно по-
ражение на Световното първенство по
бокс за жени.

По две победи имат в актива си Севда
Асенова (48) и Станимира Петрова (54),
а по една - Аслъхан Мехмедова (63),
Златислава Чуканова (50 кг) и Светлана
Каменова (57), която обаче допусна
първа загуба за нашите и отпадна.

Тазгодишната носителка на Купа
“Странджа” отстъпи с 1:4 гласа (27:28,
28:27, 27:28, 27:28, 27:28) срещу кора-

Êóáðàò áè â ÑÀÙ, Òåðâåë ïàäíà
Пулеви заработиха $399 000 в Лос Анджелис

efbet ЛИГА, XXX КРЪГ
ПЪРВА ГРУПА
Лудогорец - Черно море 1:0 Со-

тириу (52-д); четвъртък, 18.00:
ЦСКА - Ботев Пд; 20.15: Славия -
Левски.

ВТОРА ГРУПА, XXXI КРЪГ
ЦСКА 1948 - Арда 5:1 0:1 Ко-

вачев (1) 1:1 Колев (5) 2:1 Чочев (14)
4:1 Колев (21 и 26) 5:1 Чочев (35);
Берое - Локо Пд 1:0 Фал (90).

1. ¡ÂÓÂ 31 11  8 12 30:32 41
2. ÷— ¿ 1948 31 11  7 13 50:44 40
3. ÀÓÍÓ œ‰ 31  9 10 12 35:42 37
4. ¿‰‡ 31  7 11 13 37:51 32

XXXII кръг: петък, 20.00: Арда -
Берое; Локо Пд - ЦСКА 1948.

вата индийка Маниша в много напрег-
нат и равностоен мач. В него и двете
боксьорки получиха по едно официално
предупреждение.

Каменова започна по-добре двубоя
и след първите два рунда имаше аванс
от 19:18 в четири от петте съдийски
карти. В последния рунд обаче българ-
ката не издържа на агресивните атаки
на индийката и съдиите отсъдиха рунда
и мача в полза на съперничката й.

Асенова се класира за 1/4-финалите
след драматичен успех с 3:2 гласа над

Наталия Рок (Полша), като в решител-
ния трети рунд показа характер и много
желание за битка. Днес тя ще излезе на
ринга срещу Хана Охота (Украйна) и
при победа ще си гарантира поне брон-
зов медал.

Снощи световната и трикратна ев-
ропейска шампионка Станимира Петро-
ва боксира с Виктория Рогалинска (Пол-
ша). Аслъхан Мехмедова мери сили с
Ейми Бродхърст (Ирландия), а Златисла-
ва Чуканова кръстоса ръкавици с Лаура
Фернандес (Испания).

7 ïîáåäè è åäíî ïîðàæåíèå
íà áîêñüîðêèòå íè â Èñòàíáóë

успех срещу бившия световен
шампион в по-леката категория
Ковальов, който също се
завърна на ринга след 3-годиш-
но отсъствие. Руснакът зара-
боти $500 000 - повече от два-
мата братя Пулеви.

“Благодаря на всички,
свързани с работата ни, да стиг-
на дотук и да играя с един от
най-добрите боксьори в света в
нашето време. Благодарности и
на всеки, който вярва и не спи-
ра да ме подкрепя, въпреки че
моята ръка не беше вдигната от
реферите. Радвам се, че бях на

това ниво в този ринг и с такъв
легендарен боксьор. Въпреки
трудния мач и високото темпо
се чувствам в отлично здраве.
Не спирах да чувам гласа на
брат ми Кубрат през всичките
10 рунда. Това ми даваше
страшно много сила. Чувах под-
крепата на българите в залата
също. Много се радвам, че има-
ше такова силно българско
присъствие в “Киа Форум” в
ЛА. От загубите учим повече,
отколкото от победите!”, обя-
ви Тервел.

Братята се радваха на се-

риозна българска подкрепа.
Сред публиката бяха Мария
Бакалова и Соня Васи.

“Това не е най-необичайни-
ят ми мач, имал съм над 300
аматьорски и много професи-
онални. Беше ми трудно, той
не бе много удобен съперник,
не играеше чисто, влизаше
много с глава и затова не-
прекъснато се пазех. Аз знам
правилата, в цял свят са таки-
ва. Той също знае, чe винаги

трябва да има нови ръкавици.
Всеки трябва да носи своето
оръжие. Има комисия, тя тряб-
ва да позволи. Аз му дадох мои
нови ръкавици. Той опита вто-
ри чифт, каза, че не са му удоб-
ни. Той саботираше мача. За
да има мач, казах: “Дайте му
моите ръкавици.” Следващият
съперник? Да е по-добър. Ще
бъда световен шампион! Ще се
срещна с един от топ 10", зака-
ни се Кобрата.

Кубрат Пулев развя българското знаме
след победата над Джери Форест

Тервел Пулев вдигна ръка към публиката,
въпреки първата загуба на профиринга

ВТОРА ЛИГА, XXXVII КРЪГ
Спартак Вн - Спортист 1:1; Сеп-

тември Сф - Монтана 1:1; Добруд-
жа - Миньор 3:2; Хебър - Марек
3:0; Марица - Созопол 3:2;Левски
Лом - Янтра 0:3 (сл.); Лудогорец-2
- Септември Сим; Литекс - Етър;
днес, 18.00: ЦСКА 1948-2 - Ботев
Пд-2.
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„Сините” надиграха и победиха ЦСКА
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Лудогорец получи 11-ата си поредна
шампионска титла. Това стана след ми-
нимален успех над Черно море с 1:0.
Кръг преди края играчите на Анте Ши-
мунджа натрупаха впечатляващия аванс
от 20 точки пред вицешампиона ЦСКА,
като отново не оставиха съмнения в
превъзходството си над конкуренцията.

Церемонията за шампионите се
състоя пред 5000 фенове на стадиона в
Разград, а централно място на трибуните
заеха момчетата от школата.

Двубоят бе последен за легендата на
“орлите” Вандерсон, който напуска. Сре-
щата започна с минута мълчание в памет
на 4-кратния шампион с “орлите” Джоди
Лукоки, който почина преди седмица след
битов скандал в Нидерландия.

“Страхотно е, изключително щастлив
съм. Доволен съм от това, което постиг-
нахме, и от това, което правим за града.
Имаме нашите цели за следващия сезон.
Трябва да действаме разумно и  да вървим
крачка по крачка”, каза Шимунджа.

СНИМКА LUDOGORETS.COM

Играчите на Лудогорец се радват на 11-ата поредна шампионска титла

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
ЕП за юноши до 17 г.
17.25 Италия - Германия
20.00 България - Нидерландия

ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 Ботев Вр - Царско село
20.00 Локо Сф - Пирин

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Нюкасъл - Арсенал

ПО РИНГ
19.30 Сампдория - Фиорентина
21.45 Ювентус - Лацио

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Лион (мъже)

Новак Джокович
с 1000 победи

НАКРАТКО

Левски заслужи Купата
на България за 27-и път. На
финала тимът на Мъри Сто-
илов надигра и победи
ЦСКА с 1:0. Пред над 37
000 души на Националния
стадион гола вкара Илиян
Стефанов (57). Полузащит-
никът се разписа след удар
от 20 метра. Това е първо
отличие за Левски от 2009
г., когато тимът стана шам-
пион. За последно “сините”
бяха печелили надпревара-
та през 2007 г.

Левски нямаше победа
над “червените” от 24 фев-
руари 2019 г., когато ги биха
с 1:0 с автогол на Стивън
Перейра (45). Двата тима не
се бяха срещали в такъв мач
от 2005 г., когато Левски
печели с 2:1. “Сините” вече
са в серия от четири поред-
ни успеха над “армейците”
във финали в турнира.

ЦСКА в същото време
можеше да стане четвърти-
ят отбор, който защитава
отличието през XXI век.
Досега това са правили Лев-
ски, Литекс и Локо Пд.

Новак Джокович записа победа

№1000 в АТП Тура. Сърбинът достиг-

на впечатляващата кота след успеха

с 6:4, 6:3 над Каспер Рууд (Нор, №10)

на 1/2-финалите на “Мастърс”-а в

Рим. Световният №1 стана едва

петият тенисист в историята с

1000 или повече победи в професио-

налния тенис. Лидер по този показа-

тел е Джими Конърс с 1274 победи,

пред Роджър Федерер - 1251, Иван

Лендъл - 1068, и Рафаел Надал - 1051.

“Бях само зрител, когато Роджър и

Рафа спечелиха хилядните си победи.

Чаках с нетърпение и аз да стигна до

това постижение”, каза Джокович,

който има и 203 загуби. За титлата

снощи Джокера игра на корта във

“Форо Италико” срещу Стефанос

Циципас (Гър, №5), който в III кръг

спаси два мачбола и елиминира Гри-

гор Димитров (№20).

Владимир НИКОЛОВ

Двубоят започна с лек
превес за символичните до-
макини. Атаките на “черве-
ните” се развиваха предим-
но отдясно чрез Георги
Йомов.

Първият изстрел бе на

левскаря Хосе Кордоба (9),
но твърде неточно. 10 мин.
по-късно Стефанов се озова
абсолютно сам срещу Буса-
то, но халфът на “сините”
се засуети.

След 30 мин. игра Тибо

Вион стреля от въздуха, но
покрай вратата на Михай-
лов. После “червените” се
пропукаха. Топката попад-
на в Билал Бари, който от 7
метра не успя да стреля
точно. Като цяло първото
полувреме левскарите бяха
по-добри.

След почивката Томас
Лам сбърка при една върна-
та топка. Кълбото стигна до
Филип Кръстев, срещу ко-
гото бе именно финлан-
децът. Младият българин
върна топката към Стефанов
(57), който връхлиташе към
границата на наказателното
поле. Полузащитникът вед-
нага стреля по земя, пра-
щайки топката в долния ляв
ъгъл на Бусато. Кълбото
също така рикошира и в
Мено Кох, което буквално
елиминира бразилския
страж. Вандерсон Цунами
(83) можеше да реши всич-
ко, но със сетни усилия
Бусато изби плътния му
удар. После Драган Михай-
лович (85) бе изведен сам
срещу Бусато, но от 5 м
стреля право в бразилеца.
До края играчите на Стои-
лов запазиха преднината си
и така триумфираха.

СНИМКА DSPORT.BG

Илиян Стефанов (вляво) вкарва единствения гол в мача

Борците ни в класическия стил се
представиха силно на турнира в Тира-
на. Водени от треньора Емил Будинов,
те излъчиха шестима шампиони и за-
еха второ място в отборната надпре-
вара.

Айк Мнацаканян (77) ликува след 4
категорични победи, а на финала пре-
гази с технически туш италианеца Русо
и бе отличен с приза “Мохамед Мало”
като най-добър борец на турнира.

Титли след победи на финалите с
технически туш заслужиха още Сте-
фан Георгиев (55) и Недялко Петров
(60).

Николай Вичев триумфира в по-
горната за него категория до 67 кг след
4 победи. Шампиони станаха още Дей-
вид Димитров (77) и Росиан Дерман-
ски (82), който на финала победи Йоан
Димитров.

В отборното първи са италианци-
те, а трети - домакините.
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